
 

                                                  ROK 2021 

ÚVOD 

Končí sa rok 2021. Je to už druhý rok, čo svet bojuje s pandémiou koronavírusu. Svet i ľudia 

v ňom sa zmenili. Zmenili sa ich priority, pohľad na celkové nažívanie. Bežné radosti sa stali 

vzácnosťou a strach z choroby, úzkosť a obavy o seba a svojich blízkych každodennou 

realitou. Doba rúšková, doba virtuálnych stretnutí, rozhovorov, vyučovania. Doba delenia 

ľudstva na protichodné tábory. Očkovaní – neočkovaní, prekonaní – neprekonaní, optimisti – 

pesimisti. Na druhej strane však aj doba, kedy sa ľudia možno viac začali sústreďovať na 

svoje vnútro, na to, čo je v živote podstatné, na hľadanie záblesku dobra i v maličkých 

veciach.  

Slovensko 

Epidémia COVID-19 pokračovala aj v roku 2021 a ovplyvňovala dianie v krajine. Ochromené 

ňou bolo zdravotníctvo aj politika. Spory sa viedli aj medzi koalíciou a opozíciou najmä 

ohľadom opatrení a očkovania. To sa snažil zvýšiť Igor Matovič rôznymi nápadmi ako 

napríklad kúpou ruskej vakcíny Sputnik V, ale aj očkovacou lotériou a 300 eurami pre 

zaočkovaných ľudí nad 60 rokov. Napriek tejto snahe udrela na jeseň silná tretia vlna a 

spôsobila humanitárnu krízu v nemocniciach. Za rok 2021 umrelo 73 201 ľudí. Najviac 

v histórii Slovenska. Pandémia k tomu prispela odhadom 19- až 20-tisíc obeťami.                                         

V januári boli Marian Kočner a Pavol Rusko potvrdzujúcim rozsudkom Najvyššieho 

súdu právoplatne odsúdení na 19 rokov odňatia slobody za falšovanie zmeniek TV Markíza. 

Od 15. februára do 31. marca prebiehalo celoslovenské sčítanie obyvateľov, domov a 

bytov.                                                            Po príchode ruskej vakcíny Sputnik 

V na Slovensko sa vyostrila politická situácia na Slovensku. Predseda vlády Igor Matovič bol 

kritizovaný viacerými koaličnými politikmi za spôsob, akým riadi krajinu. Kúpu 

neautorizovaných vakcín pred tým odmietla časť vládnych politikov a samotná kúpa a 

rokovania o nej sa uskutočnili v utajení. Premiérovi tiež vytkli, že ruské vakcíny osobne 

privítal na letisku v Košiciach. Strany SaS a Za ľudí ohlásili zámer rekonštrukcie vlády, 

iniciatívu podporila aj strana Sme rodina. Kritiku premiéra kritici rozšírili aj na jeho ďalšie 

spôsoby riadenia krajiny počas pandemickej situácie. Vyvolanú krízu sprevádzala aj 

diplomatická aféra s Ukrajinou, ktorú premiér 3. marca vyvolal odpoveďou redaktorovi v 

rádiu, že Rusku výmenou za vakcíny prisľúbil Zakarpatskú Ukrajinu. Za výrok sa neskôr 

ospravedlnil. Prezidentka Zuzana Čaputová prijala demisiu ministra zdravotníctva Mareka 

Krajčího a za jeho nástupcu dočasne vymenovala Eduarda Hegera.  Milan Krajniak z vlády 

Igora Matoviča podal demisiu. Funkciou bol poverený Andrej Doležal. Minister hospodárstva 

Richard Sulík  a ministerka spravodlivosti Mária Kolíková z vlády Igora Matoviča podali 

demisiu. Ich funkciami boli poverení Andrej Doležal a Veronika Remišová.  Prezidentka 

Zuzana Čaputová vyzvala premiéra Igora Matoviča na demisiu, ktorý ju po koaličnej kríze aj 

podal. Vo funkcii ho nahradil Eduard Heger. 1. apríla bola vymenovaná nová vláda Eduarda 

Hegera. 1. augusta začal na Slovensku pôsobiť Najvyšší správny súd. Zaujímavosťou v roku 
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2021 bolo aj to, že v júni bol zaznamenaný prvý prípad usmrtenia človeka medveďom v 

novodobej histórii. 5. augusta sa obcou Petkovce prehnalo tornádo.12. až 15. septembra našu 

krajinu navštívil pápež František. Darilo sa nám i v športe. Slovenská lyžiarka Petra Vlhová 

vyhrala Svetový pohár v alpskom lyžovaní 2020/2021. Letné olympijské hry 2020, ktoré sa z 

dôvodu pandémie koronavírusu konali až v roku 2021, boli úspešné i pre slovenskú výpravu. 

Získali sme 1 zlatú, 2 strieborné a 1 bronzovú medailu.V tomto roku tento svet navždy 

opustili viaceré významné a známe slovenské osobnosti. Populárny herec Andy Hryc, 

obľúbený spevák evergreenov Robo Kazík,  česko-slovenská speváčka Hana Hegerová, 

bývalý minister školstva Milan Ftáčnik, rozhlasový moderátor Julo Viršík. Na doskách, ktoré 

znamenajú svet,  prozaicky a nečakane skončil život ľuďmi milovaného Milana Lasicu. Na 

život si siahol mladý slovenský hokejista Dušan Pašek ml. Na jeseň Slovensko smútilo i za 

populárnym spevákom Miroslavom Žbirkom, ktorý podľahol chorobe.   

Svet 

V krajinách celého sveta sa striedali vlny covidu s obdobím, kedy sa epidemiologická situácia 

zlepšila. Po prísnych lockdownoch prichádzali uvoľnenia opatrení a potom sa celý kolotoč 

opakoval.Tento rok museli ľudia čeliť okrem pandémii aj ďalším udalostiam, ktoré zmenili 

ich životy. Niektoré boli pozitívne, no väčšina z nich radosť nepriniesla. 

Hneď v januári sa konala sa inaugurácia prezidenta a viceprezidenta Spojených štátov. Joe 

Biden sa stal v poradí 46. prezidentom USA a Kamala Harrisová sa stala prvou ženou v 

dejinách Spojených štátov na poste viceprezidenta.                                                                               

Bývalý francúzsky prezident Nicolas Sarkozy bol odsúdený na rok väzenia za korupciu. 

Celkovo mu súd v Paríži vymeral tri roky odňatia slobody, z toho dva podmienečne.                        

Pápež František historicky prvýkrát navštívil Irak.                                                                                          

Raúl Castro oznámil odchod z postu lídra Komunistickej strany Kuby, čím sa skončila 62-

ročná dominancia rodiny Castrovcov, trvajúca od Kubánskej revolúcie.                                                     

Prezident USA Joe Biden zorganizoval virtuálny medzinárodný summit o boji proti zmene 

klímy.                                                                                                                                                                  

Vo Vatikáne sa začal súdny proces s kardinálom Giovannim Becciuom a spol. obvinenými zo 

zneužívania úradov, vydierania a podvodov. Proces sa označoval ako najväčší v dejinách 

Vatikánu.                                                                                                                                                                  

Z Kábulu odleteli posledné lietadlá americkej armády. Podľa prezidenta Joea Bidena Spojené 

štáty ukončili 20 rokov trvajúcu vojnu v Afganistane – najdlhšiu vojnu v histórii USA. 

Taliban prevzal moc v Afganistane.                                                                                                         

Uskutočnili sa voľby do Poslaneckej snemovne Parlamentu Českej republiky. Víťazom sa 

stala pravicová koalícia SPOLU (ODS, KDU-ČSL a TOP 09) pred hnutím ANO premiéra 

Andreja Babiša.                                                                                                                                            

Pápež František sa po prvý raz verejne vyjadril k napätým vzťahom medzi Západom a 

Ruskom v súvislosti s hromadením vojsk na ukrajinskej hranici a vyzval na seriózny 

medzinárodný dialóg s cieľom zmierniť napätie a zabrániť rozpútaniu ozbrojeného konfliktu. 

Český prezident Miloš Zeman vymenoval novú vládu na čele s občianskym demokratom 

Petrom Fialom (ODS).                                                                                                               

Vo veku 99 rokov zomrel 9. apríla, krátko pred svojimi 100. narodeninami, britský princ 



Philip, manžel kráľovnej Alžbety II. Vojvoda z Edinburghu poslednýkrát vydýchol na zámku 

Windsor, kde trávil aj posledné dni svojho života. Vojvoda z Edinburghu bol najstarším a 

najdlhšie slúžiacim partnerom vládnuceho monarchu v britskej histórii.                                                   

Nečakané tornádo v Česku si 24. júna vyžiadalo päť obetí. Zasiahlo južnú Moravu a oblasť 

Hodonínska. V kraji vyhlásili udalosť tretieho stupňa a evakuovali množstvo ľudí. Prírodný 

živel zranil ďalších vyše 200 ľudí, zničil stovky domov a na niekoľko dní zostali tisícky 

obyvateľov bez elektrickej energie.                                                                                            

Katastrofické záplavy v západnej Európe si celkovo vyžiadali 183 obetí. Najviac postihli 

Nemecko. Úrady odhadli škody na miliardy eur. Silné dažde a záplavy zasiahli aj Belgicko, 

Holandsko, Francúzsko, Švajčiarsko či Luxembursko. 

 

TREBATICE 

Samospráva obce 

Obecný úrad 

V kalendárnom roku 2021 administratívnu agendu obecného úradu zastrešovali tri 

zamestnankyne obce :                                                                                                                                    

- Ing. Janka Belicová ( od 26.apríla 2021 Ing. Monika Komárková) – samostatný referent 

pracujúci na úseku vnútornej správy (evidencia obyvateľstva, overovanie podpisov a listín, 

koordinovanie činnosti v sociálnej oblasti, správa cintorína, správa daní a poplatkov, agenda 

COO) a organizačno-administratívnom (zabezpečuje úlohy súvisiace so sekretariátom starostu 

obce, účtovným vedením pokladne, archivárstvom, príprava podkladov na vydávanie VZN, 

rozhodnutí obce v oblasti sociálnej a správnej agendy, plní funkciu zapisovateľa).   Počas roka 

bol dohodou rozviazaný pracovný pomer s Ing. Jankou Belicovou a na jej miesto nastúpila 

Ing. Monika Komárková. Vzhľadom na rozsah pridelenej agendy a jej odborné vybavovanie 

či prístup k verejnosti možno hodnotiť jej doterajšiu činnosť pozitívne.                                                                                                                                                  

- Monika Kollárová – samostatný referent pracujúci na úseku finančnom (účtovníctvo) a na 

úseku správy majetku (inventarizácia, nájomné zmluvy, koordinovanie činnosti so školami v 

zriaďovateľskej pôsobnosti obce)                                                                                                                  

- Oľga Mikušová – samostatný referent pracujúci na úseku personálnej agendy.  

Na manuálnu činnosť boli prijatí do trvalého pracovného pomeru 5 zamestnanci: Boris 

Jankech, Pavol Pitoňák, Milan Ružička na plný úväzok, Jaroslav Radošinský na polovičný 

úväzok (+ polovičný úväzok na stredisku materská škola ako kurič, údržbár), Zlatica 

Hadvigová – kumulovaná pracovná náplň upratovačky a opatrovateľky na plný úväzok. Počas 

roku 2021 bol dlhodobo práceneschopný Pavol Pitoňák, a tak musel byť jeho výkon prác 

nahradený brigádnickou činnosťou.                                                                                                                   

Agendu stavebného poriadku pre obec Trebatice vybavovali: Ing. Milan Magula, Tatiana 

Heribanová, Mgr. Zuzana Magulová, Katarína Dalošová a Ing. Eva Bruncková. Agenda 

opatrovateľskej služby a životného prostredia bola zabezpečovaná PhDr. Monikou Lagovou. 

Počas práceneschopnosti zamestnancov vypomáhala počas roka i Ing. Ľudmila Hykšová.  

 



 

Obecné zastupiteľstvo 

Obecné zastupiteľstvo v Trebaticiach zasadalo napriek prijatým pandemickým opatreniam – 

COVID-19 v roku 2021 celkom 9 krát, z toho bolo 7 plánovaných a 2 neplánované 

zasadnutia. Koronavírus zasiahol i do činnosti komisií, ktoré v porovnaní s predchádzajúcimi 

rokmi nezasadali v takom množstve z dôvodu opatrení vyhlásených vládou SR a obmedzení 

verejných podujatí či verejného života v roku 2021. Účasť poslancov na zasadnutiach OZ 

bola hodnotená veľmi pozitívne. V priemere sa zasadnutia obecného zastupiteľstva 

zúčastňovalo 7 poslancov OZ, čo predstavovalo 80 % účasť. Činnosť obecného zastupiteľstva 

sa odvíjala od vopred stanovených priorít obce a následne realizovaných investičných akcií.  

Zasadnutia obecného zastupiteľstva 

Prvé tohtoročné zasadnutie Obecného zastupiteľstva v Trebaticiach ( ďalej len OZ )  sa 

konalo z dôvodu nepriaznivej pandemickej situácie a karanténnych opatrení po viac ako troch 

mesiacoch 30.marca 2021. Poslanci sa riadili nasledovnými bodmi programu: 

• Otvorenie, schválenie programu zasadnutia, určenie overovateľov, zapisovateľa 

a voľba návrhovej komisie   

• Kontrola plnenia uznesení obecného zastupiteľstva a odpovede na interpelácie  

poslancov z predchádzajúceho zasadnutia   

• Návrh plánu práce Obecného zastupiteľstva v Trebaticiach na rok 2021, ktorý 

obsahuje termíny plánovaných  zasadnutí OZ v roku 2021 s predpokladanou 

programovou náplňou – poslanci vzali na vedomie 

• Správa o hospodárení Obecnej kanalizačnej s. r. o. v roku 2020 – poslanci schválili 

dotáciu Obecnej kanalizačnej s.r.o. vo výške 7 007 € a vybudovanie 2 tlakových  

kanalizačných prípojok a vzali na vedomie výsledok hospodárenia 

• Návrh na zmenu rozpočtu obce Trebatice na rok 2021 rozpočtovým opatrením č. 

2/2021 – poslanci schválili 

• Rozvojová lokalita Dolné záplotie – návrh na prenajatie plynárenského zariadenia – 

poslanci návrh schválili        

• Investičný zámer spoločnosti Quadmoto s.r.o. – QUADMOTO CENTRUM- poslanci 

investičný zámer schválili 

• Návrh na kúpu pozemku pod existujúcou miestnou komunikáciou – Pustá ulica – 

parcela KN-C č. 368, zastavaná plocha a nádvorie o výmere 306 m2 od Milana 



Pekaroviča- poslanci schválili kúpu pozemku od Milana Pekaroviča a odporučili 

starostovi obce rokovať o zámene pozemkov s Petrom Palkechom.  

• Agro-družstvo Trebatice – návrh na uzatvorenie nájomnej zmluvy – poslanci vzali 

predložený návrh na vedomie a neschválili predložený návrh zmluvy na prenájom 

pozemkov do 31.12.2035 

• Rôzne   -  Projektová činnosť obce  

                Cyklotrasa Zelená cesta  

                    Návrh na uzatvorenie nájomnej zmluvy na prenájom obecného nájomného 

bytu pre  Mareka Čambora 

                           Veronika Urbančok – žiadosť o prenájom časti pozemku za účelom 

umiestnenia stánku s občerstvením  

             Personálna zmena na obecnom úrade 

• Interpelácie poslancov Mgr. Aleny Jankechovej a Ing. Petra Kollára 

Ďalšie, neplánované zasadnutie OZ sa konalo 20. mája 2021   s jediným bodom programu - 

Polyfunkčný dom s nájomnými bytmi Trebatice- Zmena dokončenej stavby domu služieb 

prestavbou, prístavbou a nadstavbou- prerokovanie účelu a financovania  investičného zámeru 

– poslanci schválili investičný zámer, účel obstarania, podanie žiadostí o dotáciu a úver, 

financovanie rekonštrukcie domu služieb, záväzky vyplývajúce zo zákona o dotácii  na rozvoj 

bývania a o sociálnom bývaní ako i  zo zákona NR SR č. 150/2013 Z.z. o Štátnom fonde 

rozvoja bývania v znení neskorších predpisov.  Poslancami bola schválená aj Zmluva o dielo-

ID 547 na rekonštrukciu domu služieb a ručenie záväzku obce Trebatice pri podaní žiadosti 

o úver zo ŠFRB na obstaranie nájomných bytov a prislúchajúcej technickej vybavenosti 

v rámci stavby „ Polyfunkčný dom s nájomnými bytmi Trebatice –Zmena dokončenej stavby 

Domu služieb- prestavbou, prístavbou, nadstavbou“ bankovou zárukou prijatou od Slovenskej 

sporiteľne, a.s.  

O týždeň, 27.mája 2021 sa konalo plánované zasadnutie OZ, na ktorom boli prerokované 

tieto body programu: 

• Otvorenie, schválenie programu zasadnutia, určenie overovateľov a zapisovateľa 

zápisnice, voľba návrhovej komisie 

• Kontrola plnenia uznesení obecného zastupiteľstva a odpovede na interpelácie 

poslancov z predchádzajúceho zasadnutia 

• Kontrola plnenia rozpočtu za I. štvrťrok 2021- predložila Monika Kollárová 



• Návrh na zmenu rozpočtu obce Trebatice na rok 2021 rozpočtovým opatrením č. 

4/2021- poslanci vzali na vedomie 

• Obecná káblová televízia- OZ vzalo na vedomie správu o stave obecného Káblového 

distribučného systému 

• Správa o činnosti obecnej knižnice za rok 2020 – poslanci vzali na vedomie 

• Vyhodnotenie Obecného grantového programu za rok 2020  

• Obecný grantový program na rok 2021 - poslanci schválili pridelenie grantov v sume 

17 000€ nasledovne: OFK( 12 200€), CFMJA (2 800€), PZ Bažant (400€), ZO JDS 

(500€). DFS Kapustárik (700€), OZ Trebatické deti /400€) 

• Správa o sociálnej politike obce- OZ vzalo na vedomie 

• Návrh zámeny pozemkov parc. KN-C č. 370/4, zastavaná plocha o výmere 60 m² ( 

vytvorená geometrickým plánom č.48/2021) –podľa LV č. 1000 vo vlastníctve obce 

Trebatice a parc. KN-C č. 371/3, zastavaná plocha a nádvorie o výmere 40 m² ( LV č. 

61)-zámer schválili 

• Návrh na prenájom časti pozemku o výmere 47 m² z parc. KN „C“ č. 410 , zastavané 

plochy a nádvoria v k. ú. Trebatice Veronike Urbančok – poslanci schválili 

• Rôzne - text zápisu do kroniky obce za rok 2020- OZ schválilo 

Plánované zasadnutie OZ sa konalo aj 24.júna 2021  s nasledovnými bodmi programu: 

• Otvorenie, schválenie programu zasadnutia, určenie overovateľov, zapisovateľa a 

voľba návrhovej komisie 

• Kontrola plnenia uznesení obecného zastupiteľstva a odpovede na interpelácie 

poslancov z predchádzajúceho zasadnutia 

• Plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce na II. polrok 2021, ktorý predložila 

hlavná kontrolórka Bc. Simona Bičanová 

• Správa o stave naplnenia investičných zámerov v roku 2020- predložil starosta obce 

• Správa o inventarizácii majetku obce za rok 2020- predložila Monika Kollárová 

• Stanovisko hlavného kontrolóra obce k návrhu záverečného účtu obce za rok 2020 -

predložila hlavná kontrolórka obce 

• Záverečný účet Obce Trebatice za rok 2020 -poslanci OZ po rozprave hlasovaním  

vzali na vedomie:1.Stanovisko hlavného kontrolóra k záverečnému účtu obce za rok 

2020. 2.Správu nezávislého audítora z overenia ročnej účtovnej závierky a 

rozpočtového hospodárenia obce k31.12.2020 a overenie súladu Výročnej správy s 

účtovnou závierkou k 31.12.2020. Následne prikročili ďalšiemu hlasovaniu, kde 



schválili použitie prostriedkov rezervného fondu vo výške 25735,-€ na realizáciu 

investičných akcií popísaných v návrhu starostu obce. 

• Návrh na zmenu rozpočtu Obce Trebatice na rok 2021 rozpočtovým opatrením č. 

5/2021 poslanci OZ schválili Zmenu rozpočtu Obce Trebatice –rozpočtovým 

opatrením č. 5/2021, zo dňa 24.06.2021, ktorým sa rozpočet obce na rok 2021 v 

príjmovej aj výdavkovej časti zvýši o + 29347 € 

• Návrh investičných akcií na rok 2021- poslanci OZ hlasovaním vzali na vedomie 

informácie starostu obce o pláne investičných akcií obce Trebatice a schválili návrh 

investičných akcií plánovaných na realizáciu v roku 2021, ktoré sú alebo budú 

priebežne zapracované do rozpočtu obce, taktiež schválili výstavbu 2 tlakových 

prípojok Presskan 

• Odpadové hospodárstvo obce Trebatice – poslanci vzali na vedomie Správu o 

odpadovom hospodárstve obce Trebatice  

• Správa o činnosti Mikroregiónu nad Holeškou v roku 2020 – poslanci vzali na 

vedomie Správu manažéra o činnosti za rok 2020  

• Rôzne -Branislav Jankech, žiadosť o odkúpenie pozemku parcela č. KN-E 683/3, orná 

pôda s výmerou 392 m² 

          -  CZUŠ sv. Gorazda- žiadosť o prenájom nebytových priestorov –učebne ZŠ 

Trebatice  

            - Rozvojová lokalita Dolné záplotie –návrh na kúpu podielu 30/1080 od JUDr. 

Dalibora Kuciáňa 

            - Majetkové priznanie starostu obce za rok 2020 

 

Ďalšie zasadnutie OZ sa konalo 29.júla 2021. Riadilo sa týmito bodmi programu: 

• Stav pripravenosti škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti obce 

Trebatice na školský rok 2021/2022- správu predložil starosta obce a poslanci vzali na 

vedomie 

• Vernostný program obce na rok 2021 poslanci schválili návrh partnerov, podujatí a 

benefitov na rok 2021.  

• Návrh zámeny pozemkov parc. KN-C č. 370/4, zastavaná plocha vo výmere 60 m2 

(vytvorená geometrickým plánom č. 48/2021) – podľa LV č. 1000 vo vlastníctve obce 

Trebatice za parc. KN-C č. 371/3, zastavaná plocha a nádvorie vo výmere 40 m2 (LV 

č. 61) – poslanci schválili 

• Rekonštrukcia chodníka na Hlavnej ulici v časti od pohostinstva Torák po Orechovú 

ulicu -starosta obce informoval poslancov o situácii na Hlavnej ulici a predostrel 

návrh na jej riešenie. 



•  Stav životného prostredia – správu vzali poslanci na vedomie 

• Rôzne:   

- Návrh na zmenu rozpočtu rozpočtovým opatrením č. 6/2021, č. 7/2021 a č. 

8/2021 

- Výzva na odstránenie nedostatkov v žiadosti o poskytnutie dotácie na 

obstaranie nájomných bytov BD 11 b. j. a prislúchajúcej technickej 

vybavenosti, Trebatice   

- CZUŠ sv. Gorazda – prenájom  učebne v Základnej škole Trebatice  

 

Cez prázdniny sa poslanci zišli aj na neplánovanom zasadnutí OZ dňa 11.augusta 2021. 

Jediným bodom tohto zasadnutia bolo  prerokovanie financovania investičného zámeru 

Polyfunkčný dom s nájomnými bytmi Trebatice – Zmena dokončenej stavby domu služieb 

prestavbou, prístavbou a nadstavbou  - po podrobnom vysvetlení  danej témy starostom obce 

a vyjasnení všetkých detailov poslanci schválili  úpravy v pôvodnom uznesení týkajúceho sa 

investičného zámeru, účelu, podania žiadostí , financovania a prijatia záväzku  na obstaranie . 

Nasledujúce plánované zasadnutie OZ sa konalo 30.septembra 2021, na ktorom sa 

prerokovali tieto body programu: 

• Správa o výchovno-vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch a podmienkach škôl 

v zriaďovateľskej pôsobnosti obce Trebatice za školský rok 2020/2021 – správy 

predniesli riaditeľky MŠ a ZŠ – Jana Palkechová a Mgr. Sylvia Molnárová 

• Kontrola plnenia rozpočtu obce Trebatice za II. štvrťrok 2021 – poslanci  vzali plnenie 

rozpočtu na vedomie 

• Návrh na zmenu rozpočtu obce Trebatice na rok 2021 rozpočtovým opatrením č. 

9/2021, 10/2021, 11/2021 – poslanci OZ schválili 

• Dopravná situácia v obci, stav miestnych komunikácií, chodníkov, dopravné značenie, 

statická doprava  - starosta predniesol správu a navrhol aktivity obce v oblasti dopravy     

• Správa o bezpečnostnej situácii v obci Trebatice – poslanci vzali na vedomie 

• Polyfunkčný dom s nájomnými bytmi v obci Trebatice – Zmena dokončenej stavby 

domu služieb prestavbou, prístavbou a nadstavbou – poslanci vzali na vedomie 

informácie starostu obce o realizácii tohto investičného zámeru 

• Návrh na prenechanie majetku obce Trebatice – Areál Základnej organizácie 

Slovenského zväzu chovateľov Trebatice do výpožičky – zámer  poslanci schválili 

• Rôzne: 

- Delegovanie zástupcu zriaďovateľa do Rady školy pri MŠ Trebatice – poslanci 

schválili Mgr. Alenu Jankechovú 

- Pohreb Michala Galajdu 

- Bohumír Hulman – žiadosť o kúpu pozemku 

 

Plánované zasadnutie miestneho obecného zastupiteľstva sa konalo aj 25.11. 2021 v 

zasadacej miestnosti Obecného úradu v Trebaticiach. Riadilo sa týmito základnými 

bodmi:                                                                                                                  

1. Otvorenie 



- schválenie programu zasadnutia 

- určenie overovateľov 

- určenie zapisovateľa zápisnice 

-  voľba návrhovej komisie 

2. Kontrola plnenia uznesení obecného zastupiteľstva a odpovede na interpelácie 

poslancov z predchádzajúceho zasadnutia 

3. Kontrola plnenia rozpočtu obce za III. štvrťrok 2021 

4. Zmena rozpočtu obce Trebatice na rok 2021 rozpočtovým opatrením č. 14/2021 

5. Správa o stave plnenia nájmov podľa uzatvorených nájomných zmlúv 

6. Správa o priebehu a realizácii investičných akcií plánovaných na rok 2021 

7. Návrh na prenechanie majetku obce Trebatice – Areál Základnej organizácie 

Slovenského zväzu chovateľov v Trebaticiach do výpožičky 

8. Návrh zmien v odpadovom hospodárstve obce Trebatice 

9. Rôzne 

10. Interpelácie poslancov 1 

1. Návrh na schválenie uznesení zo zasadnutia 

12. Záver  

Posledné zasadnutie obecného zastupiteľstva v roku 2021 sa uskutočnilo 10.12.2021. Starosta 

obce prítomných poslancov oboznámil s návrhom programu zasadnutia, ktorý bol v zákonom 

stanovenej lehote zverejnený na úradnej tabuli a webovom portáli obce.                                                  

1. Otvorenie                                                                                                                                                       

-schválenie programu zasadnutia                                                                                                                                 

- určenie overovateľov                                                                                                                                 

-  určenie zapisovateľa zápisnice                                                                                                              

-  voľba návrhovej komisie                                                                                                                             

2. Kontrola plnenia uznesení obecného zastupiteľstva a odpovede na interpelácie poslancov z 

predchádzajúceho zasadnutia                                                                                                                              

3. Rozpočtové opatrenie obce Trebatice č. 17/2021. Poslanci schválili zmenu rozpočtu Obce 

Trebatice – rozpočtovým opatrením č. 17/2021 zo dňa 10.12.2021, ktorým sa rozpočet obce 

na rok 2021 v príjmovej aj výdavkovej časti zníži o -147.768 €                                                                                  

4. Všeobecne záväzné nariadenie obce Trebatice č. 1/2021 o výške mesačného príspevku na 

čiastočnú úhradu výdavkov škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti obce 

Trebatice – návrh .  Poslanci nemali k predloženému návrhu žiadne pripomienky a uzniesli sa 

na Všeobecne záväznom nariadení obce Trebatice č. 1/2021 o výške mesačného príspevku na 

čiastočnú úhradu výdavkov škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti Obce 

Trebatice. Boli navrhnuté poplatky za stravu nasledovne:                                                                         

1. MŠ (deti od 2 – 6 rokov) 1,45 € (predtým 1,37 €)                                                                                    

2. ZŠ I. stupeň 1,15 € (predtým 1,08 €)                                                                                                      

3. Zamestnanci 1,33 € (predtým 1,26 €)                                                                                                        

Zároveň ostal v platnosti aj príspevok na úhradu režijných nákladov v školskej jedálni vo 

výške 2,- €/mesačne. Ostatné príspevky na čiastočnú úhradu výdavkov škôl a školských 

zariadení sa nemenia, t.j. príspevok za pobyt v materskej škole zostáva vo výške 10 € na dieťa 

a za pobyt v školskom klube – 6 € na žiaka.                                                                                                                                



5. Všeobecne záväzné nariadenie obce Trebatice č. 2/2021 o určení výšky finančných 

prostriedkov na mzdy a prevádzku na dieťa materskej školy a žiaka školských zariadení so 

sídlom na území obce Trebatice – návrh                                                                                                                   

6. Všeobecne záväzné nariadenie obce Trebatice č. 3/2021 o nakladaní s komunálnymi 

odpadmi a drobnými stavebnými odpadmi na území obce Trebatice – návrh . Po vyjasnení 

všetkých detailov sa poslanci hlasovaním uzniesli na Všeobecne záväznom nariadení č. 

3/2021 o nakladaní s komunálnymi odpadmi a drobnými stavebnými odpadmi na území obce 

Trebatice so zapracovaním intervalu zberu zmesového komunálneho odpadu v období do 

31.1.2022 v intervale 1x za 14 dní a požiadaviek súvisiacich s minimálnym objemom zbernej 

nádoby na zmesový komunálny odpad v závislosti od predpokladanej produkcie odpadu 

podľa typu prevádzky .                                                                                                                                       

7. Všeobecne záväzné nariadenie obce Trebatice č. 4/2021 o miestnom poplatku za 

komunálne odpady a drobné stavebné odpady – návrh.  Obec Trebatice pristúpila k zníženiu 

poplatku za komunálny odpad na rok 2022 v porovnaní s rokom 2021 (poplatok za odpady 31 

€/osoba/rok) o 2,50 €/osoba/rok, čo predstavuje návrh poplatku vo výške 28,50 €/osoba/rok.                                                                                  

8. Stanovisko hlavného kontrolóra obce k návrhu rozpočtu obce Trebatice na rok 2022-2024 

9. Návrh rozpočtu obce Trebatice na rok 2022-2024. Poslanci schválili návrh finančného 

rozpočtu Obce Trebatice na rok 2022 v príjmovej a výdavkovej časti celkovo vo výške 

1.790.460 €                                                                                                                                                                

10. Vyhodnotenie činnosti Obecného zastupiteľstva v Trebaticiach a jeho komisií za rok 2021 

11. Správa o činnosti obecného úradu v roku 2021                                                                                       

12. Rôzne : Zámer prenájmu nebytových priestorov (miestnosť vo výmere 57,60 m²) 

nachádzajúcich sa na prízemí v budove súpisné číslo 247 na parcele KN-C č. 411/2 a 410, 

vedených na LV č. 1000 v k. ú. Trebatice.                                                                                                                     

13. Interpelácie poslancov                                                                                                                                      

14. Návrh na schválenie uznesení zo zasadnutia                                                                                                             

15. Záver  

Ďalšie aktivity obce 

Odpadové hospodárstvo 

Naša obec sa aktívne zapájala do separovania odpadu. Novinkou bol najmä samostatný zber 

kuchynského odpadu, ktorý zvykol tvoriť viac ako 35 percent obsahu smetnej nádoby. Na 

viacerých zberných miestach v obci boli okrem iných nádob umiestnené i nádoby na zber 

biologicky rozložiteľného kuchynského odpadu. Ľudia si veľmi jednoducho privykli 

kuchynský odpad z domácnosti nosiť v malých vedierkach do zberných nádob. Za prvý 

polrok roka 2021 bolo vyzbieraných 21 310 kg kuchynského odpadu.                                                                

V jarných mesiacoch sa prostredníctvom výzvy na sociálnej sieti uskutočnil aj tradičný zber 

odpadu v nezastavanej časti Trebatíc. Partia mladých dobrovoľníkov opäť zaplnila množstvo 

plastových vriec odpadom, ktorý sa len tak, z nedbalosti našich občanov, povaľoval na 

miestach mimo ruchu obce, ktoré v časoch obmedzeného stretávania ľudí mnohým poskytli 

želané útočisko.                                                                                                                                 

Odpadové hospodárstvo v našej obci čakali veľké zmeny najmä od roku 2022. Tieto zmeny 

odsúhlasilo obecné zastupiteľstvo už v roku 2021, boli to tieto:   



- zavedenie zberu biologicky rozložiteľných odpadov zo záhrad z domácností do 240-

litrových hnedých nádob, frekvencia vývozu od marca do novembra – 1-krát za 2 týždne, 

- zavedenie evidenčného systému zberu vrátane inštalácie RFID čipov najskôr na nádoby na 

BRO, neskôr na nádoby na zmesový komunálny odpad, v budúcnosti i na ostatné zberové 

nádoby, 

-  ponechanie v systéme zberu zberné miesto na objemné BRO na Staničnej ulici, 

 -  zníženie intenzity vývozu zmesového komunálneho odpadu od 1.2.2022 1-krát za 3 týždne, 

- zavedenie množstvového zberu KO pre fyzické osoby – podnikateľov a právnické osoby.   

Uvítanie detí do života 

Uvítanie novonarodených detí za uplynulý rok sa ani tentokrát neuskutočnilo spoločným 

posedením pri malom občerstvení ako bývalo v našej obci dobrým zvykom. Obec však 

poskytla rodičom novonarodených detí s trvalým pobytom na území Trebatíc finančný 

príspevok vo výške 100 € a knižnú publikáciu  od Milana Paprčku, Miroslavy Daranskej, 

Matej Schwarzbachera Piešťany a okolie z neba.  Dar si prevzali rodičia pätnástich detí .  

 

Zabezpečenie opatrovateľskej starostlivosti občanom 

Starým občanom odkázaným na sociálne služby Obec Trebatice poskytovala pomoc 

opatrovateľky. Silvia Slivová opatrovala Ľudmilu Minárechovú a Mária Kučerová opatrovala 

Emíliu Ilenčíkovú.  

Šiestim dôchodcom vozila obedy zamestnankyňa obce Zlatica Hadvigová. Dôchodcom vo 

veku 65 rokov a viac darovala obec vitamínové balíčky v hodnote približne 19 €. Jubilanti, 

ktorí sa v roku 2021 dožili 90 rokov, obdržali od obce darčekové koše. Boli to Emília 

Ilenčíková, Mária Palkechová, Anton Jankech a Ľudmila Minárechová.  

 

Trebatické zrkadlo 

Z dôvodu pretrvávania pandemických opatrení a s tým spojených obmedzení v oblasti 

kultúrno-spoločenského, športového či verejného života vo všeobecnosti boli v roku 2021 

vydané len dve čísla obľúbených obecných novín. V auguste a v decembri si obyvatelia obce 

vo svojich poštových schránkach našli precízne pripravené vydania Trebatického zrkadla, 

ktoré boli plné noviniek a informácií z rôznych oblastí obecného života počas uplynulého 

obdobia.  

Webová stránka obce 

Aj v tomto roku boli všetky dôležité informácie o dianí v obci sprístupnené aj na webovom 

portáli www.trebatice.sk . 

Mobilná aplikácia 

Mobilná aplikácia s názvom „ V OBRAZE“ využívalo čoraz viac občanov našej obce. 

Prinášala prehľad aktualít z obecného webu, upozorňovala na novo vložené správy, včas 

http://www.trebatice.sk/


informovala o pripravovaných akciách. Používatelia aplikácie si mohli prehliadnuť i 

fotografie alebo dokumenty zverejnené na úradnej tabuli.  

Vernostný program obce 

V rámci vernostného programu obce bolo v roku 2021 vydaných päťdesiat nových 

vernostných kariet, čo spolu činilo 440 kusov kariet vydaných od začiatku svojej existencie. V 

rámci benefitu Hody 2021 ich využilo 258 obyvateľov obce . Bola im poskytnutá zľava a 

dvojdňový vstup na toto podujatie v celkovej sume 4 €. 2 € prispela obec z rozpočtu a 2 € 

prispela usporiadateľská agentúra.  

 

Investičný rozvoj a výstavba v obci 

V roku 2021 boli v obci zrealizované tieto investičné zámery: 

- Tlakové prípojky Presskan – 4 kusy.V tomto roku bolo naplánované zrealizovať výstavbu 4 

tlakových prípojok Presskan pre napojenie rodinných domov k tlakovej kanalizácii. 

Investičný zámer sa podarilo v priebehu roka naplniť.  

- Predĺženie Záhumenskej ulice, 3. etapa – vypracovanie projektovej dokumentácie pre 

územné konanie . Projektovú dokumentáciu na 3. etapu Záhumenskej ulice vypracovala pre 

Obec Trebatice spol. Aquaplan, Komárno. V súčasnosti je realizovaný inžiniering pre územné 

konanie so zámerom vydania územného rozhodnutia ako podkladu pre prípadné vyvlastnenie 

pozemkov pod miestnu komunikáciu.  

Priebežne sa realizovali tieto projekty:  

- Výkup pozemkov v lokalite Dolné záplotie.  

Realizovaný bol výkup spoluvlastníckeho podielu. K majetkovo-právnemu usporiadaniu 

pozemkov pod budúce komunikácie – 3. etapa, je potrebná dohoda s poslednými 5 

spoluvlastníkmi z celkového počtu 72.  

-  Rekonštrukcia domu služieb na polyfunkčný objekt . Dlho očakávaná investičná akcia obce 

sa v tomto roku už posunula do samotnej realizácie hlavného objektu. V priebehu roka obec 

získala na bytovú časť polyfunkčného domu dotáciu z MDaV SR vo výške 244 910 € a úver 

zo ŠFRB vo výške 373 450 €. Stavenisko bolo zhotoviteľovi odovzdané 11. novembra. Bola 

uzatvorená dohoda o presťahovaní prevádzky Slovenskej pošty k 1.2.2022 do dočasných 

priestorov bývalej reštauračnej prevádzky Rondoclubu – súčasti kultúrneho domu, vstup z 

Kultúrnej ulice. Na najväčšej investičnej akcii obce za posledné obdobie bolo do konca 

novembra 2021 preinvestovaných 10 929,79 €. 

- Rekonštrukcia chodníka na Hlavnej ulici od Štúrovej ulice po Orechovú ulicu . V roku 2021 

bol obcou podaný návrh na vklad vlastníckeho práva k piatim pozemkom, zostáva 

vysporiadať ešte zvyšné štyri. Na túto investičnú akciu bolo z rozpočtu obce v roku 2021 

poukázaných 1 640 €. 

- Modernizácia detského ihriska v Areáli zdravia . V rámci prvej etapy bola zrealizovaná 

koncom roka výmena oplotenia. 

- Modernizácia exteriéru obecného úradu . Zrealizovaná bola len konštrukcia prestrešenia 

vchodu na obecný úrad. Preinvestovaná bola suma 1 752 € . 

-  Predĺženie Záhumenskej ulice, 2. etapa.  V tomto roku bol zrealizovaný rozvod verejného 

osvetlenie s čiastočnou inštaláciou stožiarov a obecného rozhlasu. 



- Cyklotrasa Zelená cesta (Piešťany – Vrbové ). V prvom polroku bola dodaná Združeniu obcí 

Zelená cesta projektová dokumentácia navrhovanej prestavby železnice na cyklotrasu spol. 

NVIA, s. r. o., ktorá uspela vo výberovom konaní. Počas leta bola vykonaná inžinierska 

činnosť a na jeseň sa konali k danej téme rokovania s ministrom dopravy SR Andrejom 

Doležalom, štátnym tajomníkom MDaV SR Jaroslavom Kmeťom a generálnym riaditeľom 

Železníc SR Milošom Havrilom. V súčasnosti sa rokuje o získaní vlastníckeho alebo iného 

práva k pozemkom zaťaženým stavbou, ktoré nie sú vo vlastníctve ŽSR. Obec Trebatice na 

tento investičný zámer vynaložila v tomto roku z rozpočtu obce formou členských príspevkov 

združeniu 5 000 € . 

- Cyklocesta Holeška (Trebatice – Veľké Kostoľany) . Zámer bol v stave vypracovanej 

projektovej dokumentácie a zabezpečení inžinierskej činnosti pre potreby vydania územného 

rozhodnutia. Posun v inžinierskej činnosti je závislý od povolenia stavby Cyklotrasy Zelená 

cesta príslušným stavebným úradom, nakoľko práve na túto stavbu sa napája Cyklocesta 

Holeška. 

-  Zberný dvor . Vzhľadom na skutočnosť, že v tomto roku sa opätovne nepodarilo zabezpečiť 

finančné krytie z Environmentálneho fondu SR na stavbu zberného dvora, presunul sa 

uvedený zámer na rok 2022. 

-  Rekonštrukcia Piešťanskej ulice . Proces plánovanej rekonštrukcie Piešťanskej ulice sa v 

tomto roku neposunul do realizácie, vzhľadom na pozastavenie aktivít súkromného investora 

na Piešťanskej ulici, s ktorým má Obec Trebatice uzatvorenú zmluvu o spolupráci. 

V dôsledku absencie finančného krytia sa zatiaľ nezačali práce na nasledovných dlhodobých 

investičných zámeroch obce:                                                                                                                            

Rekonštrukcia Hornej a Severnej ulice – vypracovanie projektovej dokumentácie                    

Informačno-navigačný systém obce Trebatice                                                                           

Rekonštrukcia Družstevnej ulice – 2. etapa                                                                                       

Osvetlenie priechodu pre chodcov na Orechovej ulici v časti autobusových zastávok Trebatice 

– rázcestie . 

 

Obecná matrika 

V roku 2021 sa v našej obci narodili:Anna Zoe Šišková 

 Artur Herceg 

 Sofia Záhumenská 

 Maxim Belica 

 Zoja Pistorius 

 Michal Mitana 

 Nikolas Plačko 

 Elizabeth Kučerková 

 Daniela Tahirovičová 

 Kristián Jankech 

 Júlia Jarošová 

 Richard Mrva 

 Michal Bolech 

 Benjamín Buchel 

 Dávid Bališ 



 

V roku 2021 v našej obci zomreli:    Jozef Galbavý 

 Jaroslav Zušťák  

 Františka Urbanová 

 Cecília Jankechová 

 Jozef Tonkovič 

 Soňa Hadvigová 

 Antónia Mucinová 

 Emil Mikuš 

 Štefan Drlička 

 Michal Galajda 

 Jozef Hadviiga 

Bernardína Palkechová 

 

V roku 2021 v našej obci uzavreli manželstvo:  

                                                           Lukáš Galanek (Hubina) a Jana Hradská (Trebatice) 

Mauricio Jose Angel Martinez a Alexandra Kýšková 

(Trebatice) 

Radoslav Urban (Trebatice) a Petra Dušičková 

(Trebatice) 

Pavol Bajcar (Trebatice) a Alica Alexandrová (Šterusy) 

Marcel Mihálik (Trebatice) a Lenka Folajtárová rod. 

Šteruská (Trebatice) 

Róbert Plačko (Trebatice) a Radka Paľová (Trebatice) 

Martin Ondruš (Nitra) a Monika Kollárová (Trebatice) 

 

Počet obyvateľov v obci Trebatice k 31.12.2021 bol 1335, z toho mužov  664 a žien 671. Detí 

do 18 rokov bolo 242 (126 chlapcov a 116 dievčat). Vo veku nad 65 rokov v obci žilo 223 

ľudí, z toho 91 mužov a 132 žien. Priemerný vek obyvateľov obce dosiahol 40,28 rokov, u 

mužov 39,85 roka a u žien 41,15 rokov. Do obce sa prisťahovalo 46 ľudí, odsťahovalo sa 29 – 

14 mužov a 15 žien. Ako dlhodobo nezamestnaní boli evidovaní 2 ľudia.                                                                                                                                     

Najstarším obyvateľom bola žena  - Celestína Galbavá (93 rokov v októbri 2021) a muž - Ján 

Karkuš (92 rokov v októbri 2021).  

      

ŠTÁTNA SPRÁVA  

V roku 2021 sa v našej obci neuskutočnili žiadne voľby. 

PODNIKY A PODNIKATELIA V OBCI 

V júli roku 2021 bola skolaudovaná prevádzka Euroter s.r.o., servisno-predajný areál firmy na 

Piešťanskej ceste ako aj v decembri nová budova autoservisu AD AUTOSERVIS so sídlom 

rovnako na Piešťanskej ceste.  

 

 



Agrodružstvo Trebatice 

Začiatkom roka 2021 zasiahla nielen našu obec správa o úmrtí predsedu Agro – družstva 

Jozefa Galbavého, ktorý podľahol ťažkej chorobe. Trebatice tak prišli o profesionála vo svojej 

oblasti, významnú osobnosť, ktorá sa natrvalo zapíše do dejín našej malej dedinky.  

Internetový portál www.polnoinfo.sk krátko po smrti Jozefa Galbavého uviedol tento článok, 

na ktorý veľmi emotívne reagovali viaceré osobnosti z poľnohospodárskeho života, ktoré 

Jozefa Galbavého poznali a v určitej fáze jeho života s ním prišli do kontaktu. Z článku 

vyberáme niektoré pasáže, citujeme:   

„Agro-družstvo v Trebaticiach patrí k výnimočným zjavom v slovenskom poľnohospodárstve. 

V minulosti sa tu aj vďaka blízkosti výskumných ústavov formovali základy slovenskej 

potravinovej sebestačnosti. Na tamojších poliach prichádzali do života špičkové odrody 

pšenice, jačmeňa, repky alebo repy. Za novodobými úspechmi družstva, ktorého história sa 

začala písať presne pred tridsiatimi rokmi, stál Jozef Galbavý. 

Jeho precízny prístup k rastlinnej výrobe, či hospodárskym zvieratám, zabezpečoval družstvu 

výnimočné výsledky. Jozef Galbavý ešte v závere minulého roka so záujmom kontroloval 

vzídené oziminy, aby sa presvedčil, že im nič nechýba. Vedel, že ak sú obilniny na jeseň v 

dobrej kondícii, ide o základný predpoklad budúcoročných úrod. Tie sa žiaľ už nedozvie. 

Špičkový agronóm a predseda Agro-družstva Trebatice, Jozef Galbavý, zomrel 2. januára 

2021 vo veku 58 rokov. 

Jozef Galbavý nemal ľahký životný údel. O to viac vnímal prácu v poľnohospodárstve ako 

relax. Ak pracujete s ľahkosťou maliara, ktorý sa k plátnu postaví len vtedy, keď má 

inšpiráciu, chuť alebo si len potrebuje oddýchnuť od všednosti, výsledok sa musí dostaviť. 

A isto je iný, ako keď vašim štetcom dennodenne popoťahuje najmä povinnosť. 

V práci Jozefa Galbavého vládlo srdce. K rastlinám či pôde pristupoval s úctou a tak dokázal 

dosiahnuť výnimočných výsledkov. V nie úplne ideálny vlaňajší rok mu priniesli obilniny 

7,35 tony z hektára. Pšenica sypala dokonca o tonu viac. Výnimočné výsledky! 

Veľkosť trebatického predsedu spočívala v tom, že pôdu vnímal ako spojenca. Preto sa nikdy 

nevzdal živočíšnej výroby. Koľko poľnohospodárov sa dnes dokáže pochváliť, že každoročne 

vyhnoja štvrtinu výmery na ktorej hospodária? Jozef Galbavý patril medzi nich! A nielen to. 

Na pôde kde hospodáril sa hrdil širokou štruktúrou rastlinnej výroby. Na necelých tisíc 

hektároch pôdy našli uplatnenie aj také plodiny ako cibuľa, zemiaky či cukrová repa. 

Špecialistom bol aj na sladovnícky jačmeň. Či do kvality alebo do kvantity. Obilniny sú 

pritom v ostatných rokoch, časťou politickej reprezentácie, zaznávané. Jozef Galbavý s tým 

nesúhlasil. Pri sladovníckom jačmeni neraz utrúsil, že pri jeho pestovaní sa musí stretnúť 

umenie, šťastie a božia pomoc. 

Šťastie, ktoré sme si ešte pred pár hodinami na prelome rokov želali, ale Jozefovi Galbavému 

už mesiace chýbalo. Vytrvalo bojoval so svojou chorobou a obrat neprichádzal. V istých 

chvíľach sa dokonca zdalo, že sa jej vysmieva a tak našiel spôsob, ako ju poraziť. Tento 

http://www.polnoinfo.sk/


prístup bol sympatický a jeho spolupracovníkov napĺňal optimizmom. Žiaľ, Jozef Galbavý 

nevyhral a musel odísť vo veku, ktorý je skôr charakterizovaný dostatkom skúseností a 

chuťou realizovať svoje plány.“ 

Vydavateľ odborných mesačníkov Naše pole a Slovenský chov už pätnásť rokov organizuje 

prestížnu súťaž NAJ naše pole a NAJ slovenský chov, neskôr k nim pridal aj súťaž NAJ 

agromanažér. Medzi ocenenými poľnohospodárskymi podnikmi bolo už od počiatku aj 

trebatické Agro-družstvo so svojím predsedom Jozefom Galbavým. Po jeho smrti ho 

nominovali na ocenenie NAJ agromanažér roka 2020 in memoriam. Symbolické ocenenie za 

jeho celoživotnú prácu v poľnohospodárstve a úspechy dosiahnuté v súťažiach NAJ naše pole 

a NAJ agromanažér prevzala jeho neter Kristína Majerová. V rámci nominácie bol Jozef 

Galbavý predstavený ako človek, pre ktorého bola práca nielen povinnosťou, ale aj poslaním. 

Vedel si zachovať aj v komplikovaných situáciách čo najviac optimizmu, ktorý ho hnal 

neustále vpred a dodával mu energiu pokračovať v dosahovaní cieľov, ktoré si vytýčil. K 

práci pristupoval dôsledne a s čo najväčšou profesionalitou.  

Po smrti predsedu AGRO-družstva Jozefa Galbavého bolo zrejmé, že družstvo čakajú veľké 

zmeny. Záujem o kúpu prejavilo niekoľko spoločností, proces rozhodovania nebol 

jednoduchý. Išlo o veľa – o ďalšie smerovanie družstva, o majetok i o členov a zamestnancov. 

Udalosťou roka 2021 v našej obci bol bezpochyby prevod trebatického AGRO- družstva pod 

nového majiteľa –rodinnú poľnohospodársku firmu AGROMAČAJ, a. s. Spoločnosť 

AGROMAČAJ, a. s., je rodinnou firmou, ktorá bola založená v roku 1991. V roku 2020 okolo 

Senca hospodárila na 7 000 ha ornej pôdy, z čoho 2 500 ha boli zemiaky, cibuľa, cesnak, 

koreňová a ostatná zelenina. Spoločnosť AGROMAČAJ, a. s., cez svoje obchodné firmy 

dodáva ročne cez 120 000 ton zemiakov a zeleniny zákazníkom na Slovensku, v Českej 

republike a v Maďarsku 364 dní v roku a zamestnáva cez 500 ľudí. Naše družstvo si 

spoločnosť vybrala najmä preto, že región Považia medzi Trnavou a Piešťanmi disponuje 

existujúcou infraštruktúrou závlah, rieka Váh je prísľubom udržateľného zdroja vody a pôdy v 

tomto regióne sú vo veľkej miere vhodné na produkciu zemiakov a rôznej zeleniny. Živočíšna 

výroba mala byť podľa prvotných plánov zanechaná. Nová firma sa v priebehu roka 2021 v 

našej obci stále len udomácňovala, ponechala si však všetkých pôvodných zamestnancov 

družstva. Spoločne zožali z polí úrodu zasiatu ešte pod vedením Jozefa Galbavého a zasialo 

novú, podľa plánov a predstáv nového majiteľa.  

ŠKOLSTVO 

Základná škola 

V januári 2021, t.j., v školskom roku 2020/2021, sa po skončení zimných prázdnin školy 

opätovne nemohli otvoriť, preto pedagógovia i žiaci našej základnej školy pohotovo nabehli 

na dištančnú výučbu v odporúčanom rozsahu dve až tri vyučovacie hodiny denne pre každý 

ročník. Žiaci aj učitelia už mali s týmto typom výučby skúsenosť, preto prechod naň bol 

plynulý a bez väčších problémov. Online vyučovanie pokračovalo aj vo februári. Od 8. marca 

bola výuka obnovená pre žiakov rodičov z kritickej infraštruktúry a pre rodičov, ktorí museli 

chodiť do práce a nemali možnosť svoje povolanie vykonávať z domu. Žiaci sa teda v tomto 



období vyučovali jednak zo školy, jednak sa na vyučovanie pripájali z domu. Po 

veľkonočných prázdninách do školy už nastúpili všetci žiaci , hoci za prísnych hygienických 

opatrení a vyučovanie sa neprerušilo až do konca školského roka.                                                                                 

Čas dištančného vzdelávania v škole bol využitý na rekonštrukciu a vynovenie priestorov 

chodby, medziposchodia a časti pred triedami na poschodí. Osadený bol sadrokartón na steny 

a strop, majstri vymaľovali a položili nové linoelum na medziposchodie a poschodie. 

Vymenené boli aj staré skrine. Na medziposchodí bola založená i nová knižnica a na poschodí 

sa vytvorilo pohodlné, moderné sedenie vhodné ako čitateľský kútik.                                                               

Z aktivít, ktoré škola organizovala a ponúkala žiakom a ktoré boli značne okresané stále 

platnými pandemickými opatrenia, možno spomenúť milú čitateľskú aktivitu s názvom 

Knižná šifra v mesiaci marec. V apríli základná škola spolu s materskou školou zorganizovala 

zber papiera, pre školu sa tým získalo vyše 150 Eur do rozpočtu rodičovského združenia. 

Žiaci 4. ročníka sa zúčastnili na medzinárodnom meraní v oblasti čitateľskej gramotnosti 

PIRLS 2021. Učitelia a žiaci trávili veľké množstvo času v novovytvorenej školskej záhrade, 

kde si postupne vysádzali rôzne plodiny, rastliny, bylinky, kveriny, záhrada slúžila na 

autentické pozorovanie života v prírode. Veľký úspech mala aj oslava Medzinárodného dňa 

detí na futbalovom štadióne v Trebaticiach či pozvanie do Mestskej knižnice v Piešťanoch na 

Bubácku rozprávku. Podujatím mimo školy bola aj pešia túra do Krakovian spojená s 

prehliadkou múzea Za krakovskú bránu. Školský rok 2020/ 2021 bol ukončený tradične – 

spoločne a slávnostne na školskom dvore, kde boli okrem iného vyhodnotené aktivity a 

odmenení najúspešnejší žiaci.                                                                                                                   

V auguste sa brány školy otvorili z dôvodu organizovania úspešného projektu Letná škola. 

Dotácia postačila na uskutočnenie troch jej turnusov. V každom turnuse bolo prihlásených 

približne 15 žiakov. Žiaci sa počas Letnej školy učili pod altánkom, pracovali v záhrade, veľa 

času trávili na čerstvom vzduchu. Do našej školy v tomto období zavítali rôzni spisovatelia, 

ilustrátori, výtvarníci, žiaci navštívili výstavu, besedu, workshop. Účasť v Letnej škole bola 

dobrovoľná a bezplatná, programy aj obedy boli zabezpečené zo získaného finančného 

príspevku.                                                                                                                                                           

Školský rok 2021 / 2022 začal spoločne a slávnostne na školskom dvore s účasťou starostu 

obce a rodičov prvákov. Kvôli pretrvávavajúcim pandemickým opatreniam však všetci 

zúčastnení museli zostať pod ochranou rúšok, rodičia prvákov nemohli svoje deti sprevádzať 

do budovy školy. Na školskom dvore sa konalo aj tradičné úvodné celoškolské a triedne 

rodičovské združenie.                                                                                                                            

Začiatkom októbra bola spustená krúžková činnosť v týchto záujmových útvaroch: Nemecký 

jazyk pre 3. a 4. ročník, Rýpeme sa v zemi, Galaxycodr, Anglický jazyk, Výtvarný odbor 

CZUŠ z Vrbového. Krúžková činnosť však bola po niekoľkých týždňoch pozastavená pre 

zhoršenú epidemiologickú situáciu a do konca kalenárneho roka 2021 sa už neobnovila.                                  

V októbri bol opäť zorganizovaný zber papiera, školáci odovzdali 1300 kg papiera. 

Spestrením školských dní bol i októbrový Deň jablka či internetová súťaž iBobor.                                            

Jeseň roku 2021 bola celkovo nepriaznivá na organizovanie akýchkoľvek aktivíť z dôvodu 

pretrvávajúcej zlej epidemiologickej situácie. Nielen učitelia a žiaci našej základnej školy 

tíško dúfali a verili, že život sa čoskoro pri dobrom zdraví vráti do starých koľají.    

 



Materská škola 

Materská škola v Trebaticiach dovŕšila v roku 2021 40 rokov svojej existencie. Slávnostne 

otvorená bola 3. septembra 1981. Odvtedy sa v nej vystriedalo množstvo zamestnancov, 

navštevovalo ju približne 700 detí. Svoje miesto zanechala v srdciach mnohých jej malých i 

veľkých obyvateľov.    Riaditeľkou materskej školy počas otvorenia budovy bola Marta 

Reginová. Čoskoro však bola za riaditeľku vymenovaná Zita Staneková. Tá bola v tom čase 

na materskej dovolenke a zastupovala ju Mária Tóthová. Učiteľkami boli Božena Reginová, 

Viera Garafová a Božena Buntová. V kuchyni kraľovali dlhoročné spolupracovníčky Anna 

Jankechová a Emília Štefanková, ich vedúcou bola Bibiana Vlnková. Upratovačkou bola 

Františka Urbanová, kuričom Jozef Cíbik. V nasledujúcom roku k nim pribudla upratovačka 

Antónia Buchelová, do kuchyne Dáša Myslovičová a Terézia Cibulková.  V nasledujúcich 

rokoch, až do roku 1994, bola riaditeľkou Zita Staneková. Stabilnými učiteľkami boli Božena 

Reginová, Viera Garafová, Boženu Buntovú vystriedala Jana Palkechová, ktorá sa v roku 

1994 stala riaditeľkou. Na krátky čas zastupovali materské dovolenky či dlhodobé PN mnohé 

učiteľky z okolia, z našej obce u nás jeden rok pracovala Andrea Štefanková. Kolektív 

postupne doplnila Daniela Macháčová, Vieru Garafovú nahradila Drahoslava Líšková. Po 

odchode Boženy Reginovej do dôchodku nastúpila Ivana Pohubová, neskôr Mgr. Veronika 

Palkovičová, ktorá je v súčasnosti na materskej dovolenke a zastupuje ju Lenka Svetlíková. 

Upratovačku Antóniu Buchelovú nahradila Viera Kopálová. Školníčku Františku Urbanovú 

po jej odchode do dôchodku nahradila na krátko Terézia Milecová, potom Mária Balážová. Po 

jej odchode nastúpila Jana Hermanová. Prvým kuričom bol Jozef Cíbik, po ňom Jozef 

Jankech, Róbert Štefanka, Jozef Mikuš, Ján Palkech, Jaroslav Radošinský. Rekordne veľa 

osôb sa vystriedalo vo funkcii vedúcej školskej jedálne. Z Trebatičaniek to boli Eva Vojtová, 

Gabika Macháčová, v súčasnosti je ňou Oľga Mikušová. Najdlhšie pracujúcim zamestnancom 

bola kuchárka Anna Jankechová, ktorá dlhé roky pracovala s Emíliou Štefankovou. Na ich 

miesta nastúpili a dnes pracujú Elena Reginová a menovkyňa Anna Jankechová.                                                                                                                        

Koronavírus zásadne ovplyvnil činnosť miestnej materskej školy i v roku 2021.  Po zimných 

prázdninách od 11.1. 2021 do 1.4.2021 bola v škôlke v prevádzke iba jedna trieda pre deti 

zákonných zástupcov kritickej infraštruktúry a deti rodičov, ktorí nemohli svoju prácu 

vykonávať z domu. V tejto triede bolo postupne 10 až 16 detí. V čase od 15.2. do 26.2. a 

potom od 3.3. do 15.3. bola materská škola zatvorená úplne, z dôvodu karantény – pozitívne 

bol testovaný zamestnanec, neskôr jedno dieťa. Deti i vyučujúce zostávali naďalej v kontakte 

prostredníctvom webovej stránky, kde rodičia posielali fotografie detí a pani učiteľky zase 

materiály na domácu výuku. Po Veľkej noci sa materská škola začala opätovne naplno 

rozbiehať s triedami plnými šťastných, znovu sa stretnutých detí. Aj napriek mnohým 

obmedzeniam sa aktivity v škôlke aspoň sčasti obnovili. Program ku Dňu matiek si mamičky 

namiesto tradičného živého vystúpenia mohli pozrieť sprostredkovane, na videu. Deti su užili 

aj Deň Zeme, Deň detí s hľadaním pokladu, športovú olympiádu či návštevu Agro-družstva 

Trebatice, ktorá mala nesmierny úspech. Na tradičnej rozlúčke s predškolákmi boli dokonca 

prítomní i rodičia na dvore škôlky. V mesiaci máj sa uskutočnil zápis detí na školský rok 

2021/2022. Podaných bolo 18 žiadostí, prijatých bolo 14 detí.                                                                       

V školskom roku 2021/2022 bolo do triedy starších prijatých 23 detí. Triednou učiteľkou tu 

bola Daniela Macháčová a druhou učiteľkou bola Jana Palkechová. Počet detí plniacich 



predprimárne vzdelávanie bol neobyčajne vysoký – 19. Pre tieto deti bola dochádzka do 

materskej školy povinná, ospravedlnený museli mať každý deň neprítomnosti, presne tak ako 

deti v základnej škole. Triedu mladších navštevovalo 20 detí, ich triednou učiteľkou bola 

Drahoslala Líšková, druhou učieľkou bola Lenka Svetlíková. Kolektív prevádzkových 

zamestnancov sa nezmenil. Škôlkarske aktivity sa museli prispôsobiť aktuálnej pandemickej 

situácii a boli skresané. Deti sa určite s radosťou zapájali do pečenia chlebíka, makového 

koláča, púšťania šarkanov, jedenia zdravých maškŕt z ovocia a zeleniny, výroby vlastnoručne 

vyzdobenej tašky pre starých rodičov. So záujmom sadili spolu s pani učiteľkami prvé 

rastlinky do vyvýšených záhonov, s úctou spomínali na vojných veteránov pred kostolom sv. 

Štefana. Legislatíva umožnila poskytnúť deťom i možnosť navštevovania krúžku anglického 

jazyka, ktorú veľa škôlkarov s radosťou využilo. Krúžok však veľakrát zmarila vysoká 

chorobnosť detí. Tradičná vianočná besiedka sa nemohla uskutočniť ani tento rok. Nacvičený 

milý program pri tejto príležitosti si rodičia mohli opäť pozrieť sprostredkovane na videu. 

KULTÚRA A SPOLOČENSKÝ ŽIVOT V OBCI 

Už druhý rok bola celá naša spoločnosť ovplyvnená pandémiou koronavírusu COVID-19, čo 

sa prejavilo aj na kultúrno-spoločenskom živote.  Počas pandémie sa nekonali koncerty, 

nehrali divadlá, nepremietalo sa v kinách, čo veľmi ovplyvnilo životy ľudí.  

Hoci sme v Trebaticiach boli v minulosti zvyknutí na bohatý kultúrny život, rok 2021 bol na 

kultúru opäť veľmi chudobný.  Nekonali sa oslavy Dňa matiek, Deň detí, Kapustové hody , 

ani bežecké preteky Memoriál Petra Minárecha.   

Trebatické hody 

Epidemiologická situácia v súvislosti s novým koronavírusom sa v lete mierne  zlepšila 

a všetci sme boli veľmi radi, že sa môžu uskutočniť aspoň tradičné trebatické hody, aj keď za 

prísnych bezpečnostných opatrení.  Organizátorom bola Agentúra Eratos, s.r.o., ktorá  

zabezpečila  výber kvalitných interpretov, skupín a celú logistiku týkajúcu sa takéhoto 

masívneho podujatia.Trebatické hody v tomto roku  pripadli na víkend 13.-15.augusta 2021. 

Už začiatkom týždňa bol v areáli motokárovej dráhy zaznamenaný čulý ruch, aby bolo všetko 

pripravené k spokojnosti návštevníkov i účinkujúcich.  Celý maratón vystúpení odštartovala 

skupina THE YOUNIVERSE, ktorú na pódiu vystriedali skupiny MF, LOS 

BRADOS,SMOLA A HRUŠKY, DJAWYN CROIX. Najväčším piatkovým lákadlom však 

boli skupiny HEX, KONFLIKT a INÉ KAFE. Počas ich vystúpení sa priestory pred pódiom 

zaplnili do posledného miesta, ľudia spolu s nimi spievali, tancovali, dobre sa bavili.V sobotu 

zábava pokračovala vystúpeniami skupín BULLET HOLES, SEMATAM, NO CONTROL. 

Po dlhšom čase sme sa mohli tešiť aj z vystúpenia skupiny SLNIEČKO, ktorá sa teší veľkej 

popularite medzi mnohými Trebatičanmi. Organizátori na sobotu avizovali aj prekvapenie, 

ktorým  bol  obľúbený  Majk Spirit.  Vyvrcholením  sobotňajšieho večera boli vystúpenia 

skupín GLADIÁTOR a HORKÝŽE SLÍŽE. Počas soboty mali v areáli motokárovej dráhy 

svoje stanovište aj pracovníčky  VšZP , ktoré ponúkali možnosť skontrolovať krvný tlak, 

hladinu kyslíka v krvi pomocou oxymetra, prípadne výživové poradenstvo na prístroji IN 

BODY.V nedeľu už hody patrili hlavne domácim a ich návštevám. Dopoludnia bola 



slávnostná svätá omša s poďakovaním za úrodu, popoludnie patrilo tradičnému futbalovému 

zápasu a večer ľudovej veselici s hudobnou skupinou DISK. 

Posedenie s dôchodcami 

V rámci Mesiaca úcty k starším bolo v Trebaticiach zvykom pripraviť pre našich seniorov 

Posedenie s dôchodcami. V tomto roku  sa vedenie obce z pandemických dôvodov zameralo 

na posilnenie zdravia a imunity našich najstarších obyvateľov a pripravilo pre nich 

vitamínové  balíčky. Vitamíny spolu  s blahoželaním dostali seniori nad 65 rokov.  

Kapustárik 

Činnosť detského folklórneho súboru Kapustárik bola aj toho roku z hľadiska pretrvávajúcich 

pandemických opatrení pozastavená, súbor nevyvíjal žiadne aktivity. 

Krakovienka 

V prvej polovici roka 2021 sa členovia folklórneho súboru Krakovienka z dôvodu 

dodržovania protipandemických opatrení vôbec nestretávali. Počas čiastočného uvoľnenia 

opatrení v lete a začiatkom jesene sa mohli uskutočniť aspoň nácviky piesní a repertoáru, 

počas ktorých sa členovia súboru s radosťou stretali. Folklórnemu súboru bol toho roku 

udelený grant, získané financie boli použité na nákup ozvučenia.  

Obecná knižnica 

Činnosť knižnice bola v roku 2021 kvôli pandemickým opatreniam výrazne obmedzená. 

Obecná knižnica nemohla sprístupniť svoje priestory čitateľom prvý januárový týždeň ako 

zvyčajne. Na základe uznesenia Vlády Slovenskej republiky bola zatvorená od 19. decembra 

2020 do 22. apríla 2021 a tiež aj od 25. novembra 2021 do 15. decembra 2021. V decembri 

bola otvorená iba 2 dni,a to 17. - 18. decembra 2021.                                                                         

Svoje priestory knižnica prvýkrát otvorila pre verejnosť 23.apríla 2021. Po celý rok platili pre 

čitateľov našej knižnice protipandemické opatrenia. Do priestorov knižnice mohli vstúpiť len 

s respirátorom, pri vstupe museli použiť pripravenú dezinfekciu rúk, museli dodržiavať 

dvojmetrové odstupy. V jednom okamihu mohli byť v knižnici maximálne traja čitatelia. 

Opatrenia boli riadne rešpektované a dodržované, za čo patrí všetkým návštevníkom knižnice 

obrovská vďaka.                                                                                                                                             

Obecná knižnica zaevidovala v roku 2021 iba 142 čitateľov, z toho 52 detí. Počet výpožičiek 

zaevidovala 4224, a to z odbornej literatúry pre dospelých 202 výpožičiek, z krásnej literatúry 

pre dospelých 1484 výpožičiek, z odbornej literatúry pre deti 227 výpožičiek, z krásnej 

literatúry pre deti 1567 výpožičiek a 744 výpožičiek periodík. Do knižnice pravidelne 

dochádzali tri periodiká : Slovenka, Život, Záhradkár a obcou vydávané Trebatické zrkadlo. Z 

obecného rozpočtu bolo do knižnice zakúpených 27 nových kníh v celkovej hodnote 301, 36 

Eur.                                                                                                                                            

Najstaršou čitateľkou obecnej knižnice bola opäť 92 ročná Alžbeta Šimonovičová ( rod. 

Jankechová ) z Hornej ulice. Aj v roku 2021 prečítala od svojho obľúbeného spisovateľa 

Dominika Dána dve jeho najpredávanejšie knihy s názvom Klbko zmijí, V tieni. Medzi 

najžiadanejších autorov kníh v roku 2021 patrili v našej knižnici Dominik Dán, Jana Pronská, 



Táňa Keleová – Vasilková, Michael Connelly. Najviac výpožičiek kníh v roku 2021 

zaevidovala knižnica od slovenskej spisovateľky Jany Pronskej. Z ruky do ruky išli dva jej 

tituly s názvami Právo na lásku, Viazaný prísahou. V roku 2021 sa v priestoroch knižnice 

nekonali žiadne podujatia. Zápisné na kalendárny rok bolo 0,50 Eur pre deti a študentov a 1 

Euro pre dospelých. Knižnica bola otvorená vždy v piatok a v sobotu od 16:00 do 19:00 

hodiny. Funkciu knihovníčky vykonávala Mgr. Antónia Babišová, ktorá verila, že nastávajúci 

rok 2022 bude lepší, šťastnejší a priaznivejší pre činnosť knižnice. Úbytok počtu čitateľov a 

počtu výpožičiek spôsobilo zatvorenie knižnice v mesiacoch január – apríl. Knižnica v týchto 

mesiacoch vždy zaeviduje najviac čitateľov a výpožičiek, skoro toľko ako za celý minulý rok. 

K úbytku prispeli aj pomerne vysoké teploty v mesiacoch júl a august, zatvorenie knižnice v 

mesiaci december.  

Cirkevný život 

Cirkevný život v roku 2021 zažil najmä v úvode mnohé skúšky, no v priebehu roka sa na 

radosť našich veriacich situácia aspoň sčasti upravila. Úvod roka bol v cirkvi poznačený 

rozhodnutím vlády SR, že od 1.1.2021 sa nebudú slúžiť verejné bohoslužby, predbežne do 24. 

januára. Zákaz sa však predĺžil a sväté omše slúžil pán farár Mgr. Marián Díreš len sám, bez 

účasti verejnosti. Ich úmysly boli oznamované prostredníctvom farských oznamov. 

Veľkonočné sviatky sa i v tomto roku slávili bez tradičnej procesie s ratolesťami na kvetnú 

nedeľu, bez obradov veľkonočného trojdnia či veľkonočnej vigílie.  Od 19. apríla boli opäť 

kostoly otvorené a bohoslužby mohli byť slúžené za účasti verejnosti. Pravidlá boli tvrdé, len 

1 osoba na 15m2, v našej obci a kostole to znamenalo 12 ľudí. Ostatní mohli byť vonku, aspoň 

takto sa zúčastniť na sv. omši a pristupovať k Sviatostiam. V máji sa konali májové 

pobožnosti, farská poklona pred vyloženou Oltárnou Sviatosťou a prvopiatková adorácia. 

Oslávili sme Nanebovstúpenie Pána, aj Zoslanie Ducha Svätého. Prišiel jún a aj uvoľnenie 

opatrení, v Trebaticiach mohlo byť v kostole na bohoslužbách 70 ľudí.                                      

Nezabudnuteľný bol 5. jún, kedy sa vo farskom kostole v Borovciach konala veľkolepo 

pripravená birmovka. Pôvodne mala byť na jeseň roka 2020, ale kvôli pandémii bola 

odložená. Sviatosť kresťanskej dospelosti prijalo 36 mladých ľudí z celej farnosti. V nedeľu 

po sv. omši sa konala aj Eucharistická procesia k slávnosti Najsvätejšieho Tela a Krvi.Leto 

naša farnosť prežívala v pokoji, na sviatok najsvätejšieho Srdca Ježišovho sa konala nočná 

odprosujúca pobožnosť pred vyloženou Oltárnou Sviatosťou. V nedeľu 20. 6. kostol ožil 

nádejou a šťastím – 15 detí pristúpilo k Prvému svätému prijímaniu. Trebatické hody boli 

toho roku boli mimoriadne - na nedeľu 15. augusta pripadli 3 sviatky – Nanebovzatie Panny 

Márie, hody a poďakovanie za úrodu. Slávnostnú svätú omšu celebroval náš pán farár, prijal 

žatevný veniec, hodové dary aj kytičky z byliniek a lúčnych kvietkov.                                                       

Kostolné zvony v nedeľu 12.9.2021 o 15.00 hodine vítali pápeža Františka. Štyri dni chodil 

Svätý Otec po Slovensku a svoju oficiálnu a pastoračnú návštevu zakončil svätou omšou 

v Šaštíne. Naši veriaci tam nemohli chýbať, autobus z farnosti Borovce sa 15.9.2021 pridal 

k mnohým pútnikom z celého Slovenska, ktorí putovali do Šaštína k pápežovi Františkovi, 

aby ho uzreli a dostali od neho požehnanie. Náš pán farár Mgr. Marián Díreš dokonca v 

sektore pre kňazov zaujal miesto priamo pred samotným pápežom. Hora Butkov - moderné 

pútnické miesto – Skalné sanktuárium Božieho Milosrdenstva bolo miesto, kde naši veriaci 



tiež  v lete  putovali, konali krížovú cestu, zúčastnili sa svätej omše s otcom biskupom 

Galisom. 22. augusta sa konala Farská púť v Borovciach k Panne Márii Kráľovnej.                        

Nová mutácia koronavírusu Delta ovplyvnila aj cirkevný život počas ďalšej časti roka 2021. 

Umieračik zvonil častejšie, nebol už ďaleko ako vlani, blížil sa aj k nám. Od polovice 

septembra sa náš okres zo zelenej farby dostal do oranžovej farby Covid automatu, kapacita 

kostola mohla byť zaplnená len na 25%. Nastala povinnosť nosiť respirátory a vyhotovovať 

zoznamy účastníkov. Od 18. októbra to bolo vážnejšie, červené pásmo prinieslo ďalšie 

obmedzenia, ale stále sme sa mohli zúčastniť svätej omše a pristupovať k sviatostiam. Pán 

farár obetavo slúžil sväté omše aj v sobotu v nedeľnou platnosťou a v nedeľu sme mali dve 

sväté omše. Nezanedbávali sme ani októbrové litánie a naše deti sa zapojili k výzve Milión 

detí sa modlí ruženec. 

V novembri sa piešťanský okres sa ocitol v bordovom pásme. V kostole mohlo byť len 15 

ľudí, prednosť mala rodina, na ktorej úmysel sa slúžila sv. omša. Obavy, že sa dostaneme do 

čierneho pásma, sa naplnili – od 25. novembra bol vyhlásený núdzový stav, zákaz 

vychádzania a zhromažďovania. Možná bola iba individuálna pastorácia, pán farár vysluhoval 

svätú spoveď a sväté prijímanie na požiadanie. Advent, krásny čas očakávania príchodu 

Spasiteľa, požehnanie adventných vencov, roráty, to všetko poznačila pandémia.Od 10. 

decembra bolo povolené slávenie verejných bohoslužieb pre očkovaných a prekonaných 

Covid-19 v počte 30 ľudí.  Deti nacvičovali Jasličkovú pobožnosť, bola možnosť vykonať si 

sviatosť zmierenia, dostali sme Betlehemské svetlo a boli Vianoce. Kostolníčkou v našom 

chráme bola aj v roku 2021 pani Kája Ševčovičová.  Sprevádzala  bohoslužby, obstarávala sv. 

omše a obrady potre ými náležitosťami, organizovala procesie a púte. Usmerňovala 

miništrantov a lektorov, star la sa o zvony, aby vhodne  zneli pre danú udalosť, dohliadala, 

aby všetko prebiehalo bez pr blémov. Pandemická situácia si vyžiadala ešte evidenciu 

účastníkov a ďalšie činnosti.  Nez búdala na starých a chorých, starala sa o cirkevné 

pamätníky.  Čistý a vyzdobený chrám ne ol samozrejmosťou, ale dôsledkom obetavej práce 

pani Evy Krištofcovej. Zvolávala v riacich na týždenné upratovanie, starala sa o kvetinovú 

výzdobu a údržbu kostola a celého oko ia. Koronavírus si vyžiadal naviac zodpovednosť za 

dezinfekciu objektu. Počas týždňa tiež dbala na poriadok a ani v časoch zákazu verejných 

bohoslužieb nezabudla na kostol   prichádzala skontrolovať, či je všetko v poriadku. Pani 

Ingrid Urbanová bola so svojím s evokolom aj toho roku neodmysliteľnou súčasťou nášho 

chrámu.  Spevy, vznešené žalmy, ja ličkové pobožnosti, detské sväté omše, hudobný sprievod 

pri každej významnej udalosti bo  ich doménou.  

MIESTNE ORGANIZÁCIE A SPOLKY 

Chod a činnosť trebatických organizácií a spolkov bola v tomto roku výrazne ovplyvnená 

pretrvávajúcou pandémiou koronavírusu.  

Miestna organizácia Jednoty dôchodcov Slovenska 

Aktivity trebatických seniorov vo veľkej miere opäť ovplyvnila pokračujúca pandémia 

koronavírusu. V záujme ochrany svojho zdravia v prvej polovici roka 2021 nerealizovali 

žiadne navrhnuté žiadne činnosti a aktivity. Na spoločnú radosť sa naši dôchodcovia mohli 



konečne stretnúť až 30.6. 2021. Na schôdzi zablahoželali jubilantom, navštívili dlhodobo 

chorých členov. V letných mesiacoch poskytlo seniorom relax kúpalisko Vincov les. 

Folklórna skupina Kapustár sa zúčastnila na prehliadke seniorských súborov v hudobnom 

pavilóne Mušľa v Piešťanoch, svojimi piesňami potešili i  seniorov v Domove dôchodcov  v 

Moravanoch nad Váhom. Členky organizácie sa zúčastnili i na procesii ku kaplnke Panny 

Márie v Borovciach. V mesiaci september trebatickí seniori podnikli výlet do Topoľčianok, 

kde navštívili zámok a národný žrebčín. Odtiaľ sa vybrali do arboréta v Mlyňanoch, 

nevynechali ani dobrú večeru. Pamiatku vojakov padlých vo svetových vojnách si uctili 

11.11.2021 o 11. hodine a 11.minúte pri Kostole sv. Štefana. Pred Vianocami sa pandemická 

situácia opäť zhoršila, z toho dôvodu sa stretnutia miestnej organizácie Jednoty dôchodcov v 

Trebaticiach opäť prerušili.   

Základá organizácia Slovenského zväzu chovateľov 

Činnosť organizácie bola pozastavená. Nemohli sa konať výstavy, burzy, spoločné stretnutia. 

Poľovnícke združenie Bažant Trebatice 

V poradí už druhý rok trvajúca pandémia koronavírusu sa dotkla aj trebatických poľovníkov. 

Zakázané boli členské schôdze, chovateľské prehliadky trofejí ulovenej zveri, spoločné 

poľovačky, streľnice, skúšky psov. V roku 2021 sa nemohla uskutočniť ani výročná členská 

chôdza, tradičné posedenie pri guláši, strelecké preteky.                                                                                          

Zima v januári a februári bola mierna. Členovia poľovníckeho združenia prikrmovali zver až 

do jarných mesiacov, kedy sa vykonalo aj sčítanie zveri. Bolo možné skonštatovať, že  srnčia 

zver má stabilné počty a zaznamenané bolo aj mierne zvýšenie počtu zajacov v hornom poli a 

jeho zníženie v dolnom poli. Počet bažantov sa drží na podobnej úrovni ako po minulé roky. 

Stavy jarabíc sa neprejavili v lepších číslach, i napriek tomu, že poľovníci niekoľko párov 

odchovali a vypustili do prírody.                                                                                                                          

V jarných mesiacoch sa členovia združenia ďalej venovali plneniu plánu práce. Z finančnej 

dotácie obecného grantu boli zrealizované práce na revitalizácii poľovného revíru, výsadba 

stromčekov, malé opravy posedov, vyčistenie a dezinfekcia zariadení na prikrmovanie zveri. 

Mesiace máj a jún boli zamerané na ochranu zveri, nakoľko v tomto období dochádza k 

liahnutiu mláďat voľne žijúcej zveri. Formou násteniek osadených na prístupových cestách do 

revíru boli zriadené informačné plagáty s tematikou ochrany mláďat. Množstvo ľudí však 

dané upozornenia nerešpektovalo a svojich psích miláčikov nechávalo voľne sa pohybovať po 

poľovnom revíri. Svojím nezodpovedným konaním tak vyrušovali zver, v mnohých prípadoch 

prišlo až k usmrteniu mláďat.                                                                                                                                                            

Dňa 4.7.2021 OPK Piešťanyv spolupráci s PZ Bažant Trebatice a PS Artemis- Diana 

organizovali Lesné skúšky stavačov a Lesné skúšky malých plemien. Naša organizácia mala 

za úlohu zabezpečiť priestory zahájenia a ukončenia, občerstvenie, smerové tabule. Na 

zabezpečenie tejto akcie boli usporiadané brigády, na ktorých bolo odpracovaných množstvo 

hodín. Najmä na oprave stolov a lavíc, na ktorých bola vykonaná výmena a náter nových 

drevených dosiek, kosenie areálu a ostatných priestorov chovateľského areálu. Na skúškach 

sa zúčastnilo 16 stavačov a 6 malých plemien. Predvedené psy boli na skúšky dobre 

pripravené, o čom svedčí aj úspešné absolvovanie skúšok všetkých súťažiacich psov. Lesné 



skúšky prebiehali v priateľskej atmosfére a v príjemnom prostredí, za čo patrí poďakovanie 

všetkým, ktorí sa na organizácii skúšok podieľali.                                                                                     

Dňa 7.8.2021 boli organizované Jesenné skúšky stavačov, prihlásených bolo 22 psov a 

Jesenné skúšky malých plemien, kde boli prihlásené 3 psy.                                                                            

V mesiacoch máj a december sa členovia PZ Bažant Trebatice venovali chovu a lovu, lovu 

srnčej, diviačej zveri a tlmeniu škodnej zveri. V závere roka sa naši poľovníci zúčastnili na 4 

plánovaných spoločných poľovačkách, z toho troch na bažantov a jednej na zajaca poľného. 

Ulovená zver v roku 2021: srnčia zver – 17 jedincov, diviak – 3 jedince, zajac poľný – 35 

jedincov, bažant poľný – 36 jedincov, kačica divá – 5 jedincov, líška hrdzavá – 12 jedincov, 

psík medvedíkovitý – 2 jedince, nutria riečna – 3 jedince, straka čiernozobá – 10 jedincov.                 

Výbor poľovníckeho združenia zasadal v novom päťčlennom zložení: Ján Bača – predseda, 

Jozef Jankech – tajomník, Tibor Štefanka – poľovný hospodár, Róbert Štefanka ml. - finančný 

hospodár, Patrik Jankech – člen výboru, Branislav Jankech – kontrolór výboru.  

TELOVÝCHOVA A ŠPORT 

Stolný tenis 

Predchádzajúca stolnotenisová sezóna bola pre pandémiu viackrát prerušená a nakoniec 

predčasne ukončená. Reštart do novej sezóny bola náročný. Mužstvo začalo kompletne 

trénovať až v auguste, a to dokonca bez dvoch najúspešnejších hráčov –Juraja Hesku a 

Ladislava Reginu. Z dvoch mužstiev bolo do OSST Trnava prihlásené iba jedno, a to do 6. 

ligy. Po deviatom kole sa mužstvo nachádzalo na 9. mieste z 12 účastníkov. Pravidelne 

nastupovalo v zostave: Ondrej Macháč, Stanislav Urban, Ján Maco, Roman Ušiak a Peter 

Foltýn. Hráči trénovali raz do týždňa. Amatérski hráči sa vo veľkom počte stretávali dvakrát 

do týždňa.   

AMK Trebatice 

V roku 2021 sa nekonali žiadne preteky. Domáci pretekár Marián Kollár však sprostredkúval 

jednorázové požičiavanie motokár či prenájom motokárovej dráhy na súkromné účely 

jednotlivcom, resp. menším skupinkám. Povestný zvuk, ktorý vydávajú tieto stroje, sa tak 

niesol našou obcou aj v tomto roku počas letných mesiacov.  

Obecný futbalový klub Stavoprac Trebatice 

Pandémia koronavírusu výrazne zasiahla i do organizovaných športových súťaží. Bolo tomu 

tak i pri A-mužstve OFK Trebatice, ktoré pôsobilo v IV. lige pod gesciou Západoslovenského 

futbalového zväzu. 19.4.2021 zväz v súčinnosti s hlavným hygienikom Slovenskej republiky 

uvoľnil opatrenia a po dlhej pauze povolil tréningový proces.Konečné rozhodnutie zväzu bolo 

dohrať súťaž v skrátenej forme – 15 súťažných kôl, pričom nikto nevypadne a jedno mužstvo 

postúpi.  Po 250 dňoch bez zápasovej konfrontácie naši futbalisti dohrali súťaž piatimi 

naplánovanými zápasmi z jesene. Do neúplného súťažného ročníka 2020/2021 sa zapojilo až 

21 hráčov, sumár pozostával z 15 majstrovských zápasov, ku ktorým treba prirátať aj zápas 

Slovnaft Cup-u v Hornej Krupej. Po nútenej pauze dohralo súťažný ročník 2020/2021 štrnásť 

hráčov a dvaja brankári: 1. Ján Veselý, 2. Enrico Kirka, 3. Denis Pekarovič, 4. Martin Matyáš, 



5. Martin Prosňanský, 6. Michal Blaško, 7. Patrik Varga, 8. Michal Masár, 9. Martin 

Směřička, 10. Ondrej Hečko, 11. Matúš Bartošek, 12. Samuel Valo, 13. Matej Puchý, 14. 

Ondrej Macháč, 15. Ľuboš Miklovič, 16. Matúš Jorík. Konečné umiestnenie bola 11. priečka 

tabuľky. Vyššia súťaž v klube bola vítaná hlavne kvôli motivácii mladých hráčov z Centra 

futbalovej mládeže Jozefa Adamca. Mužstvá OFK Trebatice, FK Krakovany a ŠK Borovce 

boli plnohodnotne dopĺňané hráčmi vychovanými od roku 2013 v našej futbalovej akadémii.  

Štvrtý súťažný ročník 2021/2022 bol opäť  iný, keďže sa v poslednom ročníku nevypadávalo 

a zväz chcel súťaž zatraktívniť, tak povolil postupy. V konečnom zúčtovaní to znamenalo, že 

štvrtá liga mala v ročníku 2021/2022 po prvýkrát až 18 účastníkov. Cieľom našich futbalistov 

bolo umiestnenie v hornej polovici tabuľky. Jesenná časť bola odohraná kompletne bez 

prerušenia a zapojilo sa do nej až 22 hráčov – Enrico Kirka, Denis Haršáni, Martin Matyáš, 

Michal Blaško, Patrik Varga, Michal Masár, Martin Směřička, Ondrej Hečko, Matúš 

Bartošek, Samuel Valo, Ondrej Macháč, Ľuboš Miklovič, Matúš Jorík, Matúš Valo, Šimon 

Valo, Filip Kičin, Samuel Poláček, Filip Zemko doplnil mužstvo od 9. kola, Lukáš Buchanec 

doplnil mužstvo od 10. kola. Traja hráči skončili po siedmom resp. deviatom kole, bol to 

Denis Pekarovič, Ján Veselský a Dávid Mihálik. Ich účinkovanie bolo ukončené po dohode s 

klubom. Popri enormnej porcii zápasov sa pridali časté a dlhotrvajúce absencie kľúčových 

hráčov, a tak výsledky jesennej časti nepriniesli očakávanú spokojnosť. Mladej generácii 

podľa slov trénera chýbali aj triviálne vlastnosti, ako je dochvíľnosť, zodpovednosť a hlavne 

pokora s trpezlivosťou. Konečné umiestnenie v jesennej časti súťažného ročníka 2021/2022 

IV. ligy SZ po odohraní 17 zápasov tak bolo 11. miesto za 19 bodov (5 výhier, 4 remízy, 8 

prehier).  

Centrum futbalovej mládeže Jozefa Adamca 

Úvod roka 2021 negatívne zasiahol i miestnu obľúbenú futbalovú akadémiu. V súvislosti s 

pokračujúcou pandémiou koronavírusu sa i futbalové súťaže na všetkých úrovniach zastavili. 

Deti si počas mesiacov „voľna“ zvykli na pohodlie, prišli o pravidelný režim – škola, futbal. 

Pre mnohých bol neskorší opätovný návrat na futbalové ihriská zložitý, no za podpory svojich 

rodičov a trénerov sa mladí futbalisti opäť naštartovali. Od začiatku apríla sa jednotlivé 

družstvá CFM JA pripravovali na novú sezónu 2021/2022. Najskôr sa stretávali po 

skupinkách, potom konečne nabehli na tréningový proces bez obmedzení. Hráči a tréneri boli 

plní odhodlania, dávali do tréningov veľa úsilia, energie. U najmenších hráčov prevládala 

ambícia prehĺbiť vzťah k futbalu, zdokonaliť herné činnosti jednotlivca a čo najviac vylepšiť 

herný prejav. V starších kategóriách to bolo zameranie na vyrovnanosť výkonov, 

napredovanie hráčov a ich postupné zapracovávanie sa do seniorských tímov. Počas leta 2021 

prešlo z kategórie U-19 do seniorského futbalu doteraz najtalentovanejší ročník 2002. 

Futbalový život i v roku 2021 bol teda ovplyvnený celosvetovou pandémiou. Jesenná časť 

sezóny 2021/2022 sa síce odohrala, ale zápasy boli často odkladané a niektoré sa neodohrali 

vôbec. Deti však do každého zápasu nastupovali s nadšením a s veľkou podporou nielen 

svojich trénerov, ale predovšetkým rodičov, ktorí ich neúnavne sprevádzali na zápasoch i 

tréningoch. Výkony možno občas kolísali, kvalita súperov bola vyššia, mužstvá CFM JA 

predvádzali v rámci svojich možností solídne futbalové zážitky.                                                    

Trénerské obsadenie a hráčske kategórie v sezóne 2021/2022 boli nasledovné:                                   



dorast U19, II. liga SFZ – Juraj Kuťka,                                                                                                     

dorast U17, II. liga SFZ – Martin Javorka,                                                                                                         

žiaci U15, II. liga ZsFZ – Matúš Grivalský,                                                                                              

žiaci U13, II. liga ZsFZ – Miroslav Obuch,                                                                                                     

prípravka U11, ZsFZ – Michal Beňo,                                                                                                         

prípravka U9, ZsFZ – Tibor Šurín,                                                                                                               

predprípravka U8,U7 – Tibor Šurín,                                                                                                              

tréner brankárov – Tomáš Belic . 

SPOLUPRÁCA OBCE 

Mikroregión nad Holeškou 

V roku 2021 to bolo presne 20 rokov od prvého oficiálneho zapísania "Spoločenstva 

Mikroregiónu nad Holeškou" do registra záujmových združení právnických osôb. 

Zakladajúcimi obcami boli Rakovice, Borovce, Veselé, Dolný Lopašov, Veľké Kostoľany, 

Šterusy a Dubovany. Prvým predsedom bol Jozef Magula, starosta obce Veľké Kostoľany.                             

V tomto roku sa všetky zasadnutia a pracovné stretnutia mikroregiónu i ostatných združení 

presunuli do online priestoru. I keď bol uplynulý rok jedným z ďalších, ktoré poznačila 

pandémia koronavírusu, aktivity Mikroregiónu nad Holeškou neutíchli. Mikroregión sa stal 

okrem iného právoplatným členom OOCR Rezort Piešťany a začal sa tak podieľať na 

prezentácii a rozvoji cestovného ruchu v celom našom regióne. Do prevádzky bola uvedená 

Kompostáreň Krakovany.  Kompostáreň prevádzkovalo Združenie obcí Holeška na triedenie a 

nakladanie s odpadmi.  Aj tento rok sa uskutočnilo tradičné podujatie pre všetkých 

amatérskych, pokročilých i profesionálnych cyklistov, kolobežkárov a iných zanietencov 

Cyklo Holeška tour v termíne 01. septembra so štartom i cieľom v Dubovanoch. V sobotu 

21.8. sa vo Vrbovom uskutočnil II. ročník amatérskych detských cyklistických pretekov. 

Súčasťou pretekov bol aj bohatý sprievodný program, na ktorom sa zabavili deti aj rodičia. 

Obec Šterusy a Materská škola Šterusy organizovali v auguste súťaž vo varení kotlíkových 

špecialít – Šteruský kotlík 2021. Krásu paličkovanej čipky si bolo možné pozrieť v 

priestoroch kultúrneho domu v Krakovanoch počas Festivalu Paličkovanej čipky, ktorý 

organizovalo Občianske združenie Bábence Krakovany. Všetci záujemcovia o prírodu nášho 

regiónu mohli prísť na prvú letnú exkurziu v Mikroregióne nad Holeškou. Bola zameraná na 

spoznávanie biodiverzity lišajníkov a vyšších rastlín v prirodzenom prostredí (brehové 

porasty riečky Holeška a VN Čerenec, spoločenstvá obnaženého dna), biotopov európskeho a 

národného významu, ochranu prírody a krajiny a územný systém ekologickej stability (riečka 

Holeška, Malé Karpaty, Trnavská pahorkatina) a na metodiky pozorovania a určovanie 

vybraných druhov živočíchov (obojživelníkov, plazov, netopierov a vtákov) vodných, 

mokraďových a lesných biotopov. 

V regióne bolo toho roku vysadených i 15 ks líp, ktoré budú skrášľovať verejné plochy, parky 

a námestia. Pred Vianocami bolo do obcí Mikroregiónu už tradične prinesené Betlehemské 

svetlo. Z dôvodu prebiehajúcej pandémie a aktuálne platných opatrení sa roznášanie opäť 

uskutočnilo v režime bez verejného odovzdania a hudobného sprievodu. 



Projektový manažér našej Miestnej akčnej skupiny Holeška Lukáš Pavlech sa stal predsedom 

pracovnej skupiny Regionálna značka. Na svetlo sveta prišla i novovzniknutá značka „ 

Regionálny produkt Piešťansko“. Jej nositeľom sa mohol stať výrobok, služba alebo podujatie 

organizované, resp. vzniknuté na území piešťanského okresu.  

V predvianočnom období bol do samospráv Mikroregiónu distribuovaný stolový kalendár, v 

ktorom bolo možné sa počas roku 2022 potešiť nádhernými pohľadmi na obce regiónu, 

dôležité objekty a pamiatky v nich. 

V kalendári nechýbali ani podujatia, ktoré sa v našom regióne mali počas nasledujúceho roku 

uskutočniť.  

 

Cyklotrasa Zelená cesta 

Cyklotrasa  Zelená cesta s dĺžkou 7,6 km má spojiť Piešťany, Trebatice, Krakovany a Vrbové 

.V roku 2021 mala už vyhotovenú svoju projektovú dokumentáciu a  Združenie obcí Zelená 

cesta zverejnilo vizualizácie cyklotrasy. Po približne 13 rokoch prišlo asi k najväčšiemu 

posunu k uskutočneniu tohto dlhoočakávaného cieľa.  Na Ministerstvo dopravy a výstavby 

SR bola oficiálne podaná žiadosť o stavebné povolenie. Bol to veľký krok pre vybudovanie 

cyklotrasy, ale ani zďaleka nie posledný. Všetci sme si držali palce, aby sme sa čo najskôr 

previezli z Piešťan do Vrbového bez toho, aby nás ohrozila cestou stovka áut. 

Cyklo Holeška tour 

1. septembra roku 2021 sa uskutočnil už 15. prejazd obcami Mikroregiónu nad Holeškou 

vhodný pre všetkých amatérskych, pokročilých i profesionálnych cyklistov či kolobežkárov. 

Štart a cieľ prejazdu boli tento rok v Dubovanoch. Zaujímavú cyklojazdu si tentokrát 

vyskúšalo vyše 300 zaregistrovaných účastníkov – detí, dospelých i seniorov. Svojou účasťou 

príspelo k vydarenej akcii aj viacero Trebatičanov. 

POČASIE A JEHO OSOBITOSTI 

Prudké zmeny počasia, ktoré môžeme na Zemi pozorovať, sa rok čo rok znásobujú. 

Extrémnym suchám, prívalovým dažďom či iným výkyvom počasia sa ľudia musia 

prispôsobovať čoraz častejšie. Typickým príkladom veľkých zmien v počasí bol aj tohtoročný 

výskyt tornáda na východnom Slovensku či v Čechách, ktoré zanechalo obrovské materiálne 

škody a takisto aj strach z niečoho, čo bolo v počasí pre nás doteraz v týchto končinách 

nepoznané.  

Počasie v našej obci 

Január                                                                                                                                                                    

Prvé tohtoročné dni boli zamračené s teplotami 3 až 6 C , v noci buď nemrzlo alebo len veľmi 

slabo. Ku koncu prvej dekády sa už začalo ochladzovať. 12.1. bol prvý deň, kedy reálne 

mrzlo aj cez deň. Vetvičky stromov, ploty či zábradlia boli biele. K večeru začal padať sneh. 

Intenzívne snežilo takmer do ďalšieho rána a dedina sa po vyše roku ocitla pod bielou 

perinou. Ďalšie dni si užili najmä deti. Sneh sa udržal, sem-tam dopadla nová nádielka. Denné 

teploty sa pohybovali buď slabo pod nulou alebo maximálne +1C. Nočné dosahovali okolo -



5C. Noc zo 17. na 18.1. bola extrémne mrazivá, -10 C. 18.1. cez deň tiež ostalo mrazivo , -4 

C. Stále bolo bielo, deti sa tešili. 19.1. večer intenzívne snežilo, celá obecná scenéria bola ako 

z rozprávky. 20.1. sa však začalo otepľovať, cez deň sa teploty vyšplhali až na 8 C, v noci 

primrzlo len veľmi slabo. 21.1. bol už takmer všetok sneh fuč. Ďalšie dni priniesli teploty 9 C, 

v noci nemrzlo. 26.1. a 28.1. opäť nasnežilo pri teplote 0 C, obec sa prikryla bielou perinou. 

29.1. denné teploty vystúpili na 3 C, popoludní padali obrovské snehové vločky, neskôr sa 

zmenili na drobný dážď. Sneh sa topil, v obci bola čľapkanica, odhŕňač musel spriechodňovať 

cesty. Záver mesiaca patril slnečnej nedeli, slnko svietilo už akosi vyššie, slabo hrialo, denná 

teplota bola 8 C, večer primrzlo.  

Február                                                                                                                                                                      

Úvod februára nás privítal dňami s teplotami 6 až 9 C, v noci zväčša nemrzlo. Dni boli 

väčšinou zamračené , vyskytovali sa aj prehánky a dážď. Druhá februárová dekáda priniesla 

citeľné ochladenie, 11.2. boli už mínusové a mrazivé denné i nočné teploty. V ďalších dňoch 

studené počasie dosahovalo svoj vrchol s teplotami -1 C až – 7 C cez deň a -6 C až -11 C 

v noci. Boli zamrznuté i okolité vodné plochy, priehrada vo Vrbovom či v Chtelnici svojím 

pevným ľadom vytvorila klzisko pre mnohých korčuliarov. 15.2. boli do rána mrazy so silou 

– 10 C, no cez deň už teplota vystúpila na + 4 C. 16.2. napadol nový sneh. 17.2. do rána ešte 

mrzlo i cez deň padal mrznúci dážď, oblačnosť sa však postupne zmenšovala, bolo cítiť 

otepľovanie. Ďalšie dni až do konca mesiaca už v noci mrzlo len veľmi slabo alebo vôbec. 

Cez deň oveľa viac svietilo slnko, mnohokrát pri jasnej oblohe. Denné teploty dosahovali 8 až 

17 C. Vo vzduchu bolo cítiť jar. Posledné dni sa mierne ochladilo na 1 C v noci a 8 až 10 C 

cez deň. Slnko však už čoraz viac ukazovalo svoju moc.  

Marec                                                                                                                                                       

Prvé marcové dni do rána vždy slabo primrzlo, no dni boli jasné, slnečné s teplotou do 13 C. 

Od 5. marca sa dni ochladili na slnečných 5 až 7 C, nočné teploty klesali na -3 až -5 C. 12. 

a 13. 3. sa na chvíľu oteplilo na 13 C. Ďalšie dni teplota opäť klesala na 6 až 8 C. V tejto časti 

mesiaca sme nočné mrazy nezaznamenali. V prvý jarný deň bolo chladno , 4 C, do rána veľmi 

mrazivo, blízke Piešťany hlásili – 7 C, ani naša obec nemala ďaleko od tejto cifry. Počas dňa 

sa vyskytli snehové prehánky, ktoré sa k večeru aj slabo udržali. V prvý jarný deň teda naša 

obec paradoxne obelela. Ďalšie dni sa postupne otepľovalo, ustupovali aj nočné mrazy. Slnko 

čoraz viac ukazovalo svoju moc. Posledný marcový deň sme zaznamenali teplotu až 23 C, 

nočná klesla na 7 C. Ľudia trávili čoraz viac času v záhrade , kvitli prvé kvety, zlatý dážď. 

Holé konáre stromov sa pomaly odievali do kvetných a listových pukov, polia sa začali 

zelenať.   

           Apríl    

           Prvý apríl sa niesol v znamení krásneho slnečného počasia s dennou teplotou 23 C, 

nočnou teplotou 7 C. Hneď od druhého apríla prišlo ochladenie, zamračené dni, vyskytli sa aj 

prehánky. V závere veľkonočných sviatkov sa však vyskytli aj príjemnejšie a slnečnejšie 

chvíle. V týchto dňoch sa často do rána naskytli mrazy. V ohrození boli rozkvitnuté marhule, 

broskyne, nektarinky a iné stromy v rozpuku. Denné teploty sa vyšplhali maximálne na 8 C. 

Charakter počasia bol ako na hojdačke – pršalo, fúkal vietor, poletoval sneh, svietilo slnko, 



objavila sa dúha, v niektorých chvíľach doslova akoby sa čerti ženili. Postupne sa však 

otepľovalo. 12.4.  už bolo cez deň 20 C. Chýbala vlaha. 13.4. prišlo výrazné ochladenie, cez 

deň boli len 4 C. Opäť sme sa vrátili do zimných búnd a čapíc. Aj ďalšie dni boli stále 

chladné na pocit. 19.4. výraznejšie popršalo , zem zavoňala dažďom, vzduch rozkvitnutými 

stromami. Z kvetov krášlili obec tulipány, narcisy, modrice, hluchavky, mladá žihľava, ktoré 

sa vyskytovali v mnohých záhradách. Bláznivé aprílové počasie bolo typické aj pre poslednú 

aprílovú dekádu. Striedavý charakter počasia sa vyskytoval pri denných teplotách 13 až 18 C. 

Nočné teploty klesali na 10 až  0 C. Posledný aprílový deň síce začal prehánkami, v priebehu 

dňa sa však počasie zmenilo na polojasné, príjemne teplé s teplotou 22 C. 

         Máj 

         Máj roku 2021 bol veľmi premenlivý, skôr chladný, často pršalo. Začiatkom mesiaca 

počasie v Európe ovplyvňovala hlboká tlaková níž s názvom Eugen, ktorá aj k nám priniesla 

silný nárazový vietor. Časté májové prehánky a dažde výdatne prispeli úrode. Stále sme však 

čakali na ten povestný sled teplých, príjemných dní plných slnka. Teplota v máji dosiahla svoj 

vrchol 11.5. , kedy sa ortuť teplomera vyšplhala na príjemných 29 C. Májové dni inak 

v priemere dosahovali teploty 12 až 19 C, nočné klesli najmenej na 5 C. 26.5. boli aj 

obyvatelia našej obce svedkami obrovského mesiaca v splne. 

           Jún 

            Úvod júna priniesol dostatok slnka a príjemné denné teploty do 27 C, nočné 14 C.                                     

12.6. po dlhých dňoch sucha výdatne napršalo a ochladilo sa 13.6. na 19 C. V ďalších dňoch 

už udreli silné horúčavy, dni boli sparné, dusné, slnečné, horúce, noci takisto. 20.6. bolo 

nameraných 36 C. V prvý letný deň búrka s vetrom priniesla čiastočnú úľavu od horúceho 

vzduchu pre všetkých. Horúčavy však pokračovali. Vyvrcholili 24.6. teplotou 37 C. V tento 

deň sa podvečer v blízkosti slovenských hraníc pri českom Hodoníne prehnalo tornádo s 

rýchlosťou vetra viac ako 300 km/h a spôsobilo obrovské škody.  Pre našu oblasť to bol 

neobvyklý jav. Posledný júnový deň prišlo mierne ochladenie, denné teploty sa zastavili na 27 

C, nočná teplota klesla na 15 C.  

           Júl 

           Hoci júl začal príjemnejšími teplotami ( deň 24 C, noc 15 C ) , pokračoval väčšinou 

horúčavami a udržal si status tropického mesiaca. Denné teploty zväčša vysoko presahovali 

30 C a výnimkou neboli ani dni so slnečnými 37 C. Nočné teploty málokedy klesali pod 20 C. 

Niekoľkokrát sa vyskytli aj letné búrky, ktoré priniesli 83 mm vlahy. Vyše 50 mm spadlo len 

za posledný zýždeň, ktorý bol bohatý na zrážky. Z veľkých horúčav prišla 28.7. silná búrka s 

vetrom a prívalovými dažďami. Nielen v našej obci spôsobila vyvrátenie viacerých stromov, 

polámanie konárov, poválanie kukurice, rajčín. Na mnohých miestach stála voda, ktorú pôda 

nestihla vsakovať. Našťastie žatva s rekordnými výnosmi bola ukončená ešte 23. júla. 

            August 

            Úvod augusta bol chladnejší, daždivý. 5.8. bolo cez deň len upršaných 19 C, v noci 15 

C, na východe Slovenska zosadlo tornádo, strhlo niekoľko striech a poškodilo domy. Ďalšie 



dni už teploty stúpali a presahovali 30 C. Naše hody boli horúce, pri večerných tancoch sa 

spotil každý. Po hodoch dážď priniesol mierne ochladenie, deň 24 C, noc 13 C. 22. 8. ešte 

teploty atakovali tridsiatky, no na druhý deň už prišla studená vlna a s ňou ochladenie na 

približne 20 C cez deň a 10 C v noci. 28.8. sa do rána vyskytla prvá viditeľná hmla. Slnečné 

dni sa striedali s daždivými. 

            September 

             Začiatok septembra bol veterný, chladnejší s teplotou 19 C cez deň a 12 C v noci. 4.9. 

sa na niekoľko dní opäť vrátilo leto, slnečné dni lákali na pobyt vonku ( 27 C – deň, 10 C noc 

). 17.9. prišlo ochladenie a do konca mesiaca sa denné teploty pohybovali v rozmedzí 16 až 

19 C, nočné klesli na 6 C. 

           Október 

            Do 5. októbra sme zaznamenali ešte relatívne príjemné počasie, slnečné dni s 

teplotami 20 až 23 C. Ďalšie dni sa už ochladilo a viaceré domácnosti prvýkrát zakúrili. 

Denné teploty sa vyšplhali na maximálne 16 C a hoci 17.10. do rána už slabo primrzlo, dni 

boli ešte slnečné, napriek tomu, že sa už viditeľne skracovali. Ľudia využívali počasie na zber 

poslednej úrody, čistiace práce v záhrade, okolo domu, prípravy na oranie pôdy. Záver 

októbra bol síce už chladnejší ( 16 C – deň, 8 C – noc ), stále sa však dali praktizovať 

príjemné slnečné výlety v prírode. 

            November 

           V prvej novembrovej dekáde prevládali slnečné dni s teplotami maximálne 14 C, ktoré 

sem-tam preťal deň daždivý. Martin ani tento rok neprišiel na bielom koni. Väčšina novembra  

v sebe nezaprela typické tmavé, ponuré, sychravé, usmoklené dni. 26.11. sme k večeru 

zaznamenali prvé snehové prehánky, jemný poprašok sa však dlho neudržal. Teploty postupne 

klesali cez deň i v noci. Tmavý november končil dažďovo-snehovými prehánkami pri teplote 

3 C. K večeru sa husto rozsnežilo a na veľkú radosť detí sa sneh chvíľami aj udržal. V 

priebehu noci s teplotou 1 C však z neho ostala len čľapkanica. 

            December 

V porovnaní s minulými rokmi bol posledný mesiac v roku relatívne bohatý na snehové 

prehánky. V prvej polovici decembra sa denné teploty pohybovali v rozmedzí od 1 do 6 C, v 

noci väčšinou mrzlo. Najchladnejšia noc bola 8.12, kedy sme do rána namerali -6 C. 9.12. 

celý deň výdatne snežilo, biela perina sa pri teplote 0 C aj udržala. 15.12. stopy po snehu už 

takmer zmizli. Prišlo slabé oteplenie. ( deň + 7 C, noc + 1 C ). Pred Vianocami sa opäť 

ochladilo a 23.12. mrzlo nielen v noci ( - 5C ) ale i cez deň ( - 1 C ) . 24. 12. na prekvapenie 

všetkých nasnežilo a po veľmi dlhej dobe bol Štedrý deň biely. Cez deň sa však sneh veľmi 

neudržal, keďže sa oteplilo a denná teplota 5 C priniesla okrem oteplenia aj mrznúci dážď. 

Biela perina tak bola vodová, morká a ťažká, na cestách sa tvorila čľapkanica. Na Božie 

narodenie sa oteplilo na 6 C cez deň, v noci nemrzlo. Na Štefana bolo opäť chladnejšie, mrzlo 

cez deň i v noci, dopadlo aj trochu snehu. Ďalšie dni sa tiež niesli v chladnejšom duchu, v 



noci mrzlo. Ku koncu roku sa však postupne otepľovalo. Na Silvestra sme na veľké 

prekvapenie zaznamenali až takmer jarných 11 C cez deň a 3 C v noci.  

Mesačný úhrn zrážok nameraný v našej obci na Záhumenskej ulici v roku 2021: 

Január  -  52, 5 mm 

Február -  27 mm 

Marec  - 13 mm 

Apríl – 21 mm 

Máj – 107, 5 mm 

Jún – 29, 5 mm 

Júl – 83 mm 

August – 124, 5 mm 

September – 20 mm 

Október – 11 mm 

November – 44, 5 mm 

December – 54, 5 mm 

Spolu bolo nameraných 588 mm spadnutých zrážok.  

MIMORIADNE UDALOSTI 

V polovici februára dopravní policajti dokumentovali dopravnú nehodu na Piešťanskej ulici. 

Všetky záchranné zložky boli privolané ku nehode, pri ktorej 20- ročný vodič auta Kia Rio 

prešiel do protismeru a následne sa čelne zrazil s protiidúcim autobusom. Po náraze ho 

odhodilo do auta Renault Megane, ktoré bolo zaparkované pri ceste. V autobuse sa, okrem 

vodiča, nachádzali aj 3 cestujúci, ktorí sa pri zrážke nezranili.  

V júli sa počas žatvy pri firme OK plastic zrazil linkový autobus s traktorom, nehoda sa 

zaobišla bez zranení. 

Vývoj pandémie koronavírusu vo svete 

Nový koronavírus SARS-Co V-2 sa prvýkrát objavil koncom roku 2019 v čínskom 

veľkomeste Wu-chan. Prvú oficiálnu obeť koronavírusu evidujú vedci začiatkom decembra 

2019. Vírus sa postupne rozšíril a paralyzoval tak veľkú časť sveta. Svetová zdravotnícka 

organizácia vyhlásila globálny stav zdravotnej núdze a nákazu označila za pandémiu.                                  

Začiatkom roka 2021 počet prípadov vo svete dosiahol hranicu 100 miliónov, počet obetí 2 

milióny a pribúdali približne 4 milióny infikovaných a 100 000 obetí týždenne, z toho v 

Európe 1,5 milióna infikovaných a vyše 30 000 obetí týždenne.V priebehu januára a februára 



2021 sa počty nových prípadov začali významne znižovať, v európskom a americkom regióne 

došlo k celkovému poklesu počtu nových prípadov na polovicu a začala klesať aj úmrtnosť; 

trendy v jednotlivých krajinách sú však nerovnaké. Určitý pokles bol zaznamenaný aj 

celosvetovo,začiatkom marca 2021 však sa tento priaznivý trend zastavil.Nový vrchol 

dosiahli počty infikovaných v priebehu apríla 2021 hlavne vďaka nárastu v regióne 

juhovýchodnej Ázie, zvlášť v Indii a potom na začiatku augusta 2021 vďaka vzostupu počtov 

infikovaných v Amerike a Európe. Od konca roka 2021 došlo po predchádzajúcom miernom 

poklese k výrazného nárastu počtu infikovaných najmä v Európe a Amerike, ale vzhľadom k 

vlastnostiam dominujúceho variantu omikron bez výrazného nárastu počtu obetí. Svetová 

zdravotnícka organizácia uviedla, že koronavírusový variant omikron je infekčnejší než 

variant delta a znižuje účinnosť vakcín, čo sa týka ochrany pred nákazou a šírením vírusu. Na 

druhej strane, podľa predbežných údajov spôsoboval menej závažné príznaky ochorenia.  

Vývoj pandémie koronavírusu na Slovensku 

Pandémia ochorenia COVID-19 na Slovensku je súčasťou celosvetovej pandémie infekčného 

ochorenia COVID – 19. Prvý prípad bol na Slovensku potvrdený 6.marca 2020. K 19. 

decembru 2021 si ochorenie COVID-19 vyžiadalo 16.068 obetí a počet úmrtí "s covidom" bol 

2865. 1. januára na Slovensku začal platiť prísny zákaz vychádzania s minimom výnimiek. 

Opatrenie platilo do 24. januára. Kabinet výrazne zúžil okruh výnimiek z Vianoc, 

najzásadnejším bolo zrušenie stretávania sa s blízkymi v tzv. bubline. Výnimkou bola cesta do 

zamestnania, či nákup nevyhnutných životných potrieb. 27. januára na Slovensku začali platiť 

nové pravidlá zákazu vychádzania. Doklad o negatívnom teste na ochorenie COVID-19 bol 

potrebný aj pri ceste do práce či do banky, ako aj na pobyt v prírode. 30. januára sa začala 

kampaň ministerstva zdravotníctva za očkovanie proti COVID-19 s názvom Vakcína je 

sloboda, podporili ju aj prezidentka Zuzana Čaputová či spisovateľ Daniel Hevier. 5. februára 

vláda opäť predĺžila núdzový stav od 8. februára na ďalších 40 dní.8. februára sa otvorili 

materské školy, prvý stupeň základných škôl a tiež končiace ročníky stredných škôl a 

odborných učilíšť. Zároveň sa sprísnil COVID automat. Vo februári sa začalo s očkovaním 

vybraných 40.000 učiteľov, ktorí zabezpečovali prezenčnú výučbu na školách. 1. marca sa na 

Slovensku sa začalo očkovať vakcínou od spoločnosti AstraZeneca. 19. apríla sa otvorili  

všetky obchody a služby pod podmienkou dodržania 15 štvorcových metrov na jednu osobu. 

Umožnil sa opäť pohyb v prírode mimo okresu s podmienkou testu, bohoslužby, návšteva 

botanických a zoologických záhrad, múzeí, otvorili sa knižnice, hotely a penzióny, bez 

reštaurácií. 26. apríla sa začali otvárať vonkajšie terasy prevádzok. Pri vstupe bol potrebný 

negatívny test. Postupne sa očkovali jednotlivé skupiny obyvateľstva v závislosti od veku.                      

14. mája skončil núdzový stav na Slovensku. Od 30. júna Slováci  mohli požiadať o Digitálne 

COVID preukazy EÚ. Požiadať o ne bolo možné cez internet a uložiť do štátnej aplikácie 

GreenPass vydanej spoločnosťou Slovensko IT. V lete sa situácia s koronavírusom na 

Slovensku čiastočne upokojila. Verejné podujatia počas septembrovej návštevy pápeža 

Františka v Prešove, Košiciach a Šaštíne mali byť napokon dostupné v režime OTP 

(očkovaní, testovaní a po prekonaní ochorenia COVID-19).  

Epidemiologická situácia v septembri sa mierne zhoršila, Slovensko vstúpilo do tretej vlny 

pandémie. Stúpol aj počet ľudí, ktorí mali záujem dať sa zaočkovať prvou dávkou vakcíny 



proti ochoreniu COVID-19. 3. novembra na Slovensku pribudlo 6.713 prípadov nákazy 

novým koronavírusom. Počet prípadov prvý raz prekonal dovtedajšie maximum z druhej vlny, 

6.315 prípadov z 30. decembra 2020. 18. novembra vláda zaviedla lockdown pre 

nezaočkovaných. Nový COVID automat pre nich podľa premiéra Hegera výrazne sprísnil 

opatrenia. Nezaočkovaní ľudia sa na vstup do práce mali dvakrát do týždňa testovať. 

Hromadné podujatia boli takisto len pre zaočkovaných. 24. novembra vláda schválila núdzový 

stav. Naposledy bol na Slovensku vyhlásený vlani od 1. októbra do 14. mája tohto 

roka.Epidemickú situáciu na Slovensku vyhodnotili odborníci ako kritickú, dosiahla úroveň 

humanitárnej krízy. Chorobnosť na ochorenie COVID-19 bola vyššia než na vrchole druhej 

vlny pandémie. Od 1. decembra po príchode na Slovensko bola povinná karanténa pre všetky 

osoby, ktoré sa za posledných 14 dní vrátili z afrických krajín, Izraela, Hongkongu či Seychel. 

Vyplynulo to z novej vyhlášky ÚVZ SR, ktorá zareagovala na nový koronavírusový variant 

omikron. 13. decembra druhý stupeň základných škôl a stredné školy prešli na dištančné 

vzdelávanie. Naďalej platil zákaz vychádzania a núdzový stav. Na základe opatrení 

schválených vládou sa otvorili obchody a kostoly v režime OP (očkovanie, prekonanie 

ochorenia COVID-19). 14. decembra vláda uvoľnila opatrenia s tým, že od piatka 17. 

decembra platil zákaz vychádzania len v čase od 20.00 do 5.00 h. Výnimkami z nočného 

zákazu vychádzania sa stala napríklad cesta do a zo zamestnania, zdravotná starostlivosť či 

cesta do obchodov. V posledný deň roka 2021 noviny prinášali aj takéto informácie: 

„Prostredníctvom PCR testov odhalili na Slovensku 2 995 nových prípadov nákazy. Vykonali 

11 745 PCR testov. Počet úmrtí na ochorenie Covid-19 sa opäť zvýšil, nákaze podľahlo 37 

ľudí. Celkovo evidujeme 16 635 obetí. Počet hospitalizovaných klesol o 9 pacientov. V 

nemocniciach je v súvislosti s koronavírusom 2 346 ľudí.“ 

 

Pandémia koronavírusu v našej obci 

Kým v roku 2020 bol aj pre našich obyvateľov nový koronavírus takmer nepoznaný, známy 

len z počutia, televíznych novín, správ či rozprávania niekoľkých obyvateľov, ktorí si týmto 

ochorením prešli, v roku 2021 táto novodobá choroba zavítala do väčšiny domácností v našej 

obci. Najmä v závere roka v obci bolo už len veľmi málo domácností, ktorých sa covid 

nejakým spôsobom nedotkol. Vo veľkej väčšine prípadov naši obyvatelia ochorenie zvládli a 

v krátkom čase sa vyliečili. Trebatičania zažili všetky radosti i starosti spojené s pandémiou. 

Zatvorenú škôlku i školu, dištančné vyučovanie, bohoslužby bez návštevy chrámu – len 

prostredníctvom virtuálneho prenosu. Zatvorené miestne pohostinstvo. Dlhé rady v miestnom 

obchode či pohreby len s najbližšími pozostalými. Zrušenie futbalových zápasov či pravidelné 

stretávanie sa v kultúrnom dome nie za účelom zábavy, avšak kvôli celoplošnému testovaniu 

a následnému získaniu modrého certifikátu, ktorý v určitom období roka 2021 otváral brány 

sčasti bežnému životu.  

Počas druhej vlny pandémie koronavírusu COVID-19 sa testovalo aj v sále Kultúrneho domu 

v Trebaticiach, a to každú sobotu od 23.1.2021 do 30.4.2021, celkom 15-krát. Počas tohto 

obdobia prišlo na testovanie celkovo 6 458 osôb, z ktorých 44 bolo pozitívnych. Najvyšší 

počet pozitívne testovaných, a to až 11 osôb, bol odhalený 13.2.2021. Obecnému úradu v tejto 

súvislosti štát refundoval celkovú sumu vo výške 32 290 €. Veľká vďaka patrí tímom, ktoré 

počas celého obdobia zabezpečovali plynulý priebeh testovania. Išlo väčšinou o mladých 



ľudí, ktorí boli ochotní každú sobotu celý deň prežiť v nepohodlných overaloch, štítoch a 

rúškach. Mobilné očkovanie proti COVID-19 prebiehalo v našej obci pod záštitou VÚC. 

Očkovali v kultúrnom dome vakcínou RNA/mRNA od spoločnosti Pfizer/BioNTech. 

Očkovanie, ktoré bolo určené pre oprávnené osoby a ich sprievod (oprávnená osoba 60+, 

ZŤP, chronické ochorenie), prebiehalo v dňoch 11.6. a 9.7.2021. Zaočkovaných bolo 47 osôb. 

Pôvodne bolo prihlásených 75 osôb, ale z dôvodu dlhého čakania sa odhlásili a zabezpečili si 

očkovanie po vlastnej línii.  

Sčítanie obyvateľov v roku 2021 

Sčítanie obyvateľov, domov a bytov bolo tentokrát realizované v dvoch etapách –sčítanie 

domov a bytov a sčítanie obyvateľov. Rozhodujúcim okamihom sčítania, ku ktorému sa 

vzťahujú údaje zisťované počas sčítania, bola polnoc z 31. decembra 2020 na 1. januára 

2021.Prvýkrát sa namiesto tradičného sčítania uskutočnilo integrované sčítanie a plne 

elektronické sčítanie. Sčítanie bolo realizované  výlučne elektronicky, bez použitia 

papierových formulárov, prostredníctvom e-formulárov. Sčítanie domov a bytov sa 

realizovalo od 1. júna 2020 do 12. februára 2021. Zber údajov zabezpečovali obce SR v 

spolupráci so Štatistickým úradom SR. Obyvateľ sa na sčítaní domov a bytov nepodieľal. 

Predmetom sčítania domov a bytov boli všetky byty v domoch bez ohľadu na to, či sú 

obývané alebo neobývané a iné obydlia, ktoré sú obývané k rozhodujúcemu okamihu sčítania. 

Medzi iné obydlia, ktoré sú predmetom sčítania patria napríklad obývané chatrče, ktorým 

nemôže byť pridelené súpisné číslo a teda ani adresný bod v Registri adries, obývané garáže, 

obývané houseboaty, obývané neskolaudované rodinné domy a iné obývané objekty primárne 

neurčené na bývanie. Sčítanie domov a bytov sa realizovalo prostredníctvom elektronického 

sčítacieho formulára, ktorý mal dve podoby – databázovú a dotazníkovú. 

 

Samosčítanie obyvateľov bolo realizované v dobe od 15. februára 2021 do 31. marca 2021. 

Obyvateľ sa sčítal sám alebo s pomocou blízkej osoby prostredníctvom e-formulára. 

Asistované sčítanie sa uskutočnilo v termíne od 3. mája do 13. júna 2021. Asistované sčítanie 

bolo určené obyvateľom, ktorí sa nemohli sčítať sami ani s pomocou blízkej osoby. Išlo 

najmä o digitálne vylúčených obyvateľov, starších obyvateľov. 

Sčítanie svojou prípravou a realizáciou patrí k najnáročnejším a najrozsiahlejším štatistickým 

zisťovaniam. Sčítanie obyvateľov, domov a bytov 2021 nadviazalo na dlhú históriu cenzov na 

území Slovenska, zároveň znamenalo odchod od tradičného sčítania. Išlo o prvé plne 

elektronické a prvé integrované sčítanie v SR. Poskytuje nenahraditeľné informácie o stave 

spoločnosti, o jej demografických, sociálno-ekonomických a kultúrnych štruktúrach, o bývaní 

a domácnostiach.  

Štatistický úrad Slovenskej republiky postupne zverejňoval výsledky sčítania obyvateľov, 

domov a bytov v rámci celej krajiny ako aj v rámci jednotlivých obcí a miest.  

K 1.1.2021 mala Slovenská republika spolu 5 449 270 obyvateľov, z toho mužov bolo 2 665 

376 ( 48, 91 % ) a žien 2 783 894 ( 51, 09 % ). Počet bytov v rámci celej krajiny predstavoval 

2 235 586 a domov 1 234 592 .  



Základné výsledky sčítania obyvateľov, domov a bytov v rámci územnej jednotky 

Trebatice 

Podľa oficiálnych výsledkov sčítania mala naša obec k 1.1.2021 1340 obyvateľov, ženy 

predstavovali 50, 22 % - 673 jedincov, muži 49, 78 % - 667 osôb.  

Štruktúra obyvateľstva podľa vekových skupín  

predproduktívny vek (0-14 rokov) – 206 osôb ( 15, 37 % ) 

produktívny vek (15-64 rokov)  - 900 osôb ( 67, 16 % ) 

poproduktívny vek (65 a viac rokov) – 234 osôb ( 17, 46 % ) 

Štruktúra obyvateľstva podľa krajiny narodenia  

obyvatelia narodení v SR  - 1293 osôb ( 96, 49 % ) 

obyvatelia narodení mimo SR – 42 osôb ( 3, 13 % ) 

nezistené – 5 osôb ( 0, 37 % ) 

Štruktúra obyvateľstva podľa štátnej príslušnosti  

obyvatelia so štátnou príslušnosťou SR – 1328 osôb ( 99, 1 % ) 

cudzinci – 12 osôb ( 0, 9 % ) 

Štruktúra obyvateľstva podľa rodinného stavu  

slobodný, slobodná – 575 osôb ( 42, 91 % ) 

ženatý, vydatá  - 567 osôb ( 42, 31 % ) 

rozvedený, rozvedená – 95 osôb ( 7, 09% ) 

vdovec, vdova – 97 osôb ( 7, 24 %) 

nezistené – 6 osôb ( 0, 45 % ) 

Počet obyvateľov podľa najvyššieho dosiahnutého vzdelania 

bez ukončeného vzdelania – osoby vo veku 0-14 rokov – 148 osôb ( 11, 04 % ) 

základné vzdelanie – 179 osôb ( 13, 36 % ) 

stredné odborné (učňovské) vzdelanie (bez maturity) – 335 osôb ( 25 % ) 

úplné stredné vzdelanie (s maturitou) -378 osôb ( 28, 21 % ) 

vyššie odborné vzdelanie – 75 osôb ( 5, 6 % ) 

vysokoškolské vzdelanie – 186 osôb ( 13, 88 % ) 

bez školského vzdelania – osoby vo veku 15 rokov a viac – 5 osôb ( 0, 37 % ) 

nezistené – 34 osôb ( 2, 54 % ) 



Počet obyvateľov podľa národnosti 

V obci vysoko prevažovala slovenská národnosť ( 1283 osôb, 95, 75 % ), česká národnosť ( 2 

osoby, 0, 15 % ), maďarská ,nemecká, sliezska a židovská národnosť( zhodne po 1 osobe, 0, 

07 % ), vietnamská národnosť ( 5 osôb, 0, 37 % ).  

Počet obyvateľov podľa materinského jazyka 

Podiel obyvateľov so slovenským materinským jazykom prevažoval – 1282 osôb (95, 67 % ). 

Štruktúra obyvateľov podľa náboženského vyznania 

K rímskokatolíckemu náboženskému vyznaniu sa prihlásilo 1021 osôb (76, 19 % ). Bez 

náboženského vyznania bolo 219 obyvateľov ( 16, 34 % ).   

 

Sčítanie domov a bytov prinieslo tieto základné výsledky v rámci našej obce: 

K 1.1.2021 bolo v našej obci 463 domov. Z tohto množstva predstavovalo 450 rodinných 

domov, 9 bytových domov, 1 polyfunkčná budova, 1 inštitucionálne alebo kolektívne 

zariadenie a 2 domové jednotky zaradené medzi „ostatné“. 

Štruktúra domov podľa obdobia výstavby  

pred rokom 1919 – 28 domov 

1919 - 1945 – 66 domov 

1946 - 1960  - 77 domov 

1961 - 1980 – 137 domov 

1981 - 2000 – 96 domov 

2001 - 2010 – 31 domov 

2011 - 2015 – 17 domov 

2016 a neskôr – 9 domov 

nezistené – 2 domy 

Domy mali maximálne 4 podlažia ( 8 domov ), 3 podlažia (131 domov ), 2 podlažia (166 

domov), 1 podlažie ( 156 domov ). Väčšina domov bola vo forme vlastníctva fyzickej osoby 

(91, 14 % ). Nosná konštrukcia bola v 90, 93% murovaná z tehiel, tvárnic, tehlových blokov. 

Vodovodná prípojka bola najčastejšie v dome – z verejnej siete ( 347 domov ), - vlastnú 

vodovodnú prípojku malo 91 domov. 429 domov v obci malo plynovú prípojku (92, 66% ). 

Na kanalizačnú sieť v obci bolo napojených 318 domov ( 68, 68% ), 117 domov malo septik, 

žumpu ( 25, 27% ), 1 domácnosť mala dokonca domácu čističku odpadových vôd. Bez 

kanalizácie bolo 25 domov v našej obci. 

K 1.1.2021 mala obec Trebatice 548 bytov, z toho 81 bytov v rámci bytových domov. Najviac 

bytov malo 3 obytné miestnosti (37, 41 % ) s najčastejšou polohou na prízemí (84, 31 % 

).Splachovací záchod v byte bol samozrejmosťou v 504 bytoch (91, 97 %), vaňu alebo 

sprchovací kút malo 509 bytov (92, 99% ). Ústredné kúrenie prevládalo v trebatických 



bytoch. 505 domácností kúrilo plynom, 6 domácností elektrinou a 22 bytov vykurovalo 

pevným palivom.  

 

Zapísala: Mgr. Jana Žáková 

Zápisy do kroniky za rok 2021 prerokovali členovia Komisie kultúry, školstva, mládeže a 

športu dňa 31.3.2022. 

Schválené boli na zasadnutí Obecného zastupiteľstva v Trebaticiach dňa .31.3.2022 

uznesením číslo 26/3/2022. 


